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واژه یلدا سریانی و به معنی ولادت است. ولادت خورشید )مهر، میترا( و رومیان آن 
را »ناتالیس انویکتوس« یعنی روز تولد )مهر( شکست ناپذیر نامند. واژه »نوئل« نیز از 
همین آمده است. عیسی مسیح )س( نیز نزد مسلمانان به پیامبر مهر شناخته شده 
است. در برهان قاطع درباره ی واژه ی یلدا چنین آمده است: »یلدا شب اول زمستان 
و شب آخر پاییز که اول جدی و آخر قوس است و آن درازترین شب هاست در تمام 
سال. و در آن شب و یا نزدیک آن شب آفتاب به برج جدی تحویل می کند. اما این 
رسم بنا بر مدارک رومی، در ایران باستان چنین برگزار می شده که پیران و پاکان به 
تپه ای رفته، با لباس نو و مراسمی ویژه از آسمان می خواستندکه آن »رهبر بزرگ« 
را برای رستگاری آدمیان بفرستد و باور داشتند که نشانه زایش آن ناجی، ستاره ایست 
که بالای کوهی به نام کوه فیروزی که دارای درخت بسیار زیبایی بوده است، پدیدار 
خواهد شد و موبد بزرک برای همین نیایشی می خوانده، که قسمتی از آن در »بهمن 
یشت« مانده است: »آن شب که سرورم ظهور کند، نشانه ای از ملک آید، ستاره از 
آسمان ببارد همان گونه که رهبرم، از راه برسد و ستاره اش نشان نمایداسلام با آمدن 
خود به ایران موجد رشد اعتقادات و باورهای دیگری شد. دستورات اسلام یا بر مبنای 
تایید و امضای سنت ها و باورهای موجود بنا شد و یا بر اساس تکمیل برخی از این 
باورها.اسلام همچنین برخی از باورها و مراسم را منسوخ کرد و بسیاری از مسایل 

و احکام را نیز تاسیس کرد و در مقابل برخیاز مسایل و سنت ها نیز اسلام سکوت 
اختیار کرده است. یلدا از جمله مراسمی است که به دلیل ارتباط و نزدیکی با بسیاری 
از مسایل اسلامی از جمله، عبادات شبانه و صله ارحام )دیدار نزدیکان( و اینکه این 
شب قبل از اسلام توسط موحدان مورد عنایت بوده نیز تغایری وجود ندارد.در ایران 
پس از اسلام، شب یلدا همچون گذشته گرامی داشته می شود و مراسم ویژه ای برای 
آن برگزار می شود، زیرا ایرانیان بر اساس حکمت اشراق و آموزه های دینی اسلامی 
حکمایی مانند »سهروردی«، با استناد به آیه کریمه » الله نور السموات و الارض« 
)خداوند نور آسمان ها و زمین است( و دیگر آیات کریمه قرآن، در زمینه بهره گیری 
مومنان از نورالهی، به تدبیر و تعمق در معنی شناسی هستی پرداخته و شب یلدا را 
نماد قدرت الهی و شب گسترش نور الهی در زمین می دانند.در باور ایرانیان مسلمان، 
خداوند آیات و نشانه های خود را در خلقت کائنات مستتر کرده است و مومن می 
تواند با تعمق در آن به این آیات پی برد و شب یلدا نمونه ای است که می توان با تعمق 
و تدبیر به معنای عمیق آن دست یافت.ایرانیان از دیرباز ملتی مومن و موحد بوده اند 
و آموزه های اصیل زرتشت نیز بر پایه توحید و جلوگیری از شرک بوده است. جشن 
شب چله، جشن بزرگداشت دانش در دوران باستان نیز بوده است.ایرانیان در هفت 
هزار سال پیش، به گاه شماری خورشیدی دست پیدا کردند و دریافتند که اولین شب 
زمستان بلندترین شب سال است. آنان دریافتند که گاه شماری بر پایه ی ماه نقایص 
زیادی دارد، پس به پژوهش درباره ی حرکت خورشید پرداختند و گاه شماری خود را 
بر آن پایه گذاشتند.آن ها حرکت خورشید را در برج های آسمان اندازه گیری کردند 
و برای هر برجی نیز نام ویژه نهادند. آن ها دریافتند، هنگامی که برآمدن خورشید با 
برآمدن برج »بره« )حمل( در یک زمان باشد، اول بهار است و روز و شب با هم برابر 
است. آن ها همچنین می توانستند در شب، شش برج را ببینند. از سر شب یکی یکی 

برج ها از جلوی چشم ها عبور می کنند. 
»برج بره«، سپس »برج گاو« و ... شش برج دیگر که دیده نمی شوند در آن سوی زمین 
هستند و مردمانی در آن سوی زمین شش برج دیگر را تماشا می کنند. آن ها دریافتند 
که اول پاییز و بهار روز و شب برابر و در اول تابستان روز بلندتر از شب است. گاه 
شماری خود را بر اساس »چهل روز، چهل روز« تقسیم کردند. در فرهنگ ایرانیان عدد 
چهل مانند عدد شش و دوازده اهمیت ویژه ای دارد.واژه های »چله نشستن«، »چل 
چلی«، »اربعین«، »چهل گیس« و »چهل کلید« نشانه اهمیت این عدد در فرهنگ 
ایرانیان است. آن ها همچنین ماه را به چهل روز تقسیم کردند و ۹ ماه داشتند، اما پس 
از مدتی درازای ماه به سی روز تغییر پیدا کرد و ماه سی روزه شد. گاه شماری ایرانیان 

تا زمان دانشمند بزرک حکیم »عمرخیام« ادامه داشت.
با ورود اسلام گاه شماری قمری تازیان نیز یکی از گاه شمارهای مورد استفاده سرزمین 
ایران شد. وزرای ایرانی هر پیشنهادی که برای اصلاح تقویم می کردند از سوی خلیفه 
گان عباسی رد می شد. آن ها می گفتند: اگر تقویم شما اصلاح شود باز به آیین و 
فرهنگ پیشین خود باز می گردید، اما در زمان خیام شرایط دگرگون شد. خیام در 
۲۸ سالگی هنگامی که وارد دربار شاه خوارزم می شد، شاه از جای خود بلند می شد 
و او را کنار خود می نشاند. احترامی که پادشاه به خیام می گذاشت، باعث شد دست 
او در اصلاح گاه شماری ایرانیان باز شود. با اصلاح گاه شماری بار دیگر فرهنگ و آیین 
ایرانی زنده شد.در اسطوره های کهن ایرانی چنین آمده است: ماه، دل داده ی مهر 
است و این هر دو راهی جدا دارند. زمان ماه شب است و مهر روزها بر می آید. ماه بر 
آن است که سحرگاه راه بر مهر ببندد، اما همیشه در خواب می ماند و روز فرا می رسد 

که ماه را در آن راهی نیست. 
سرانجام ماه تدبیری می اندیشد و ستاره ای را اجیر می کند، ستاره ای که اگر به 
آسمان نگاه کنی همیشه کنار ماه قرار دارد و عاقبت نیمه شبی، ستاره ماه را بیدار می 
کند و خبر نزدیک شدن خورشید را به او می دهد. واین شب، »یلدا« نام می گیرد. از 
آن زمان هر سال مهر و ماه تنها یک شب به دیدار یک دیگر می رسند و هر سال را 
فقط یک شب بلند و سیاه و طولانی است که همانا شب یلداست.یلدا در افسانه ها و 
اسطوره های ایرانی »حدیث میلاد عشق« است که هر سال در »خرم روز« تکرار می 
شود. در زمان »ابوریحان بیرونی« به دی ماه، خور ماه نیز می گفتند که نخستین روز 
آن خرم روز نام داشت و ماهی بود که آیین های بسیاری در آن برگزار می شد. از آن 
جا که خرم روز، نخستین روز دی ماه، بلندترین شب سال را پشت سر دارد، پیوند آن 
با خورشید معنایی ژرف می یابد. از پس بلندترین شب سال که یلدا نامیده می شود، 
خورشید از نو زاده می شود و طبیعت دوباره آهنک زنده گی ساز می کند و خرمی 
جهان را فرا می گیرد. ایرانیان نیز که همواره دوست دار شادی و شادمانی و زندگی 
بودند، این شب را را با شور و سور و دست افشانی و پای کوبی سپری می کردند.در 
دوران باستان بناهایی نیز برای سنجش رسیدن خورشید به مواضع سالانه و استخراج 
تقویم ساخته می شده که یکی از مهمترین آنها »چارتاقی نیاسر« کاشان است که 
در حال حاضر تنها بنای سالم باقی مانده در این زمینه در ایران است. پژوهش های 
در خصوص این چارتاقی، نشان می دهد که این بنا بگونه ای طراحی و ساخته شده 
است که می توان زمان رسیدن خورشید به برخی از مواضع سالانه و نیز نقطه انقلاب 

زمستانی و آغاز سال نو میترایی را با دقت تماشا و تشخیص داد.

یـلـــدا ،حـدیـــث مـیـلاد عـشـق
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استفاده از ظرفیت دستگاههای 
اجرایی در طرح پویش ملی 

سلامت

بازدید  در  بهداشت  وزیر  بهداشتی  معاون 
و  توحید  سلامت  جامع  خدمات  مراکز  از 
سعادت بندرعباس بر افزایش پوشش جمعیتی 
غربالگری فشار خون و دیابت در استان تاکید 
کرد. حسین فرشیدی در این بازدید ها ضمن 
دیدار و گفتگو با کارکنان بهداشتی در جریان 
آخرین اقدامات و فعالیت های پویش سلامت 

قرار گرفت.
ارتباط  و  پیگیری  بر  تاکید  ضمن  فرشیدی 
نزدیک با جمعیت هدف در این برنامه گفت: 
باید با استفاده از ابزار های مختلف ضمن اطلاع 
و  فشارخونی  بیمار  افراد،  آموزش  و  رسانی 

دیابتی شناسایی شوند.
وی افزود: استفاده از ظرفیت رابطان و سفیران 
سلامت، معلمان و کادر آموزشی در مدارس، 
و  پیامک  ارسال  مساجد،  در  دینی  مبلغان 
ارتباط تلفنی با خانواده ها می تواند در پیشبرد 
اهداف پویش ملی سلامت در هرمزگان کمک 

کننده باشد.
و  درمان  بهداشت،  وزیر  بهداشتی  معاون 
بهداشت  حوزه  مسئولان  از  پزشکی  آموزش 
جامع  خدمات  مراکز  بهداشتی  کارکنان  و 
سلامت خواست همانند سایر طرح های ملی 
از ظرفیت نیروی انسانی و تجهیزات فنی و 
موتوری هلال احمر، آموزش و پرورش و سایر 

ارگان ها و بخش ها استفاده کنند.

پرواز بندرعباس - یزد 
برقرار شد

پرواز  گفت:  هرمزگان  فرودگاه های  مدیرکل 
بندرعباس - یزد و بالعکس برای ایجاد سهولت 
در تردد مردم بین ۲ استان برقرار شد جمشید 
دلفاردی افزود: این پرواز در روزهای پنجشنبه 
انجام  برگشت  و  رفت  صورت  به  هفته  هر 
می شود و امید است مردم استقبال خوبی از 

آن داشته باشند.
یزد  و  یزد   - بندرعباس  پرواز  داد:  ادامه  وی 
- بندرعباس توسط شرکت هواپیمایی یزد ایر 
انجام می شود و به احتمال زیاد ظرفیت هر 

پرواز حدود ۸۰ نفر باشد.
کرد:  اضافه  هرمزگان  فرودگاه های  مدیرکل 
فرودگاه بین المللی بندرعباس در حال حاضر 
مسیر   ۲ و  داخلی  پروازی  مسیر   ۱۸ دارای 
پروازی خارجی به مقصد دبی و مسقط است.
نیز  پرواز   ۱۲۰ تعداد  کرد:   اشاره  دلفاردی 
به صورت میانیگن در طول هفته در فرودگاه 

بین المللی بندرعباس انجام می شود.

خبر نرخ بیکاری در هرمزگان بیش از 1٠ درصد کاهش یافت

کار  تعاون  وزارت  اشتغال  و  کارآفرینی  توسعه  معاون 
نرخ  به کاهش ۱۰ درصدی  اشاره  با  اجتماعی  رفاه  و 
بیکاری در هرمزگان گفت: این استان در ۶ ماهه اول 

داشته  را  بیکاری  نرخ  کاهش  بیشترین  سال ۱۴۰۲ 
است.محمود کریمی بیرانوند در نشست تبیینی عملکرد 
حوزه کارآفرینی و اشتغال دولت سیزدهم اظهار داشت 
:در تابستان ۱۴۰۱ فاصله میان بالاترین و پایین تر نرخ 
بیکاری در کشور ۱۷.۱ درصد بوده که نشان از نابرابری 
امسال  تابستان  آمار  دارد.  بیکاری  نرخ  زیاد  بسیار 
نابرابری نرخ بیکاری به ۷.۴ درصد رسیده که ۱۰ درصد 
کاهشی بوده است.کریمی بیرانوند افزود: نرخ بیکاری 
در استان هرمزگان در سال ۱۴۰۲ و نسبت به مدت 
مشابه سال قبل بیش از ۱۰ درصد کاهش داشته است 
اما هنوز نیز بالاست و به سطوح کاهشی نزدیک می شود.

وی تصریح کرد: بازار کار و فضای اشتغال از چند جهت 

بررسی می شود ، یکی از این مسیرها مربوط به آماری 
است که از سوی مرکز آمار ایران اعلام می شود. سازمانی 
که مستقل است و ذیل سازمان برنامه و بودجه فعالیت 
دولت های  به  ربطی  آن  آماری  شاخص های  می کند 
مختلف ندارد و طبق استانداردهای جهانی است دومین 
تامین  بیمه شدگان  کار،  فضای  سنجش  برای  مرجع 
اجتماعی و سومین منبع آمار مربوط به سامانه رصد 
ملی وزارت کار است.کریمی بیرانوند تاکید کرد: اهداف 
مهمی که در وزارت کار مشخص شده، این است که 
برآوردهای محوری زیرساخت های بازار کار از کدملی 
استخراج شوند. محوریت ما کدملی است تا بدانیم برای 

شخص چه اتفاق هایی رخ داده است.

دانشگاه هرمزگان نخستین دانشگاه سبز جنوب کشور
رییس دانشگاه هرمزگان گفت: این دانشگاه در رتبه بندی 
بین المللی گرین متریک به عنوان نخستین دانشگاه سبز 
جنوب کشور و عنوان چهاردهمین دانشگاه برتر کشور در 
حوزه توسعه پایدار معرفی شد. مصطفی ظهیری نیا در 
این خصوص اظهار کرد: براساس آخرین رتبه بندی بین 
المللی دانشگاه های سبز جهان )GreenMetric( در 
سال ۲۰۲۳ دانشگاه هرمزگان با ۱۱ پله صعود نسبت 
به سال ۲۰۲۲ در رتبه ۱۴ کشور قرار گرفت.وی ادامه 
جهان  دانشگاه های  سبزترین  رتبه بندی  براساس  داد: 
سال ۲۰۲۳  در   )”GreenMetric“(”گرین متریک“
در حوزه دانشگاه های سبز)پایدار(، به عنوان نخستین 
دانشگاه سبز جنوب کشور و با ۱۱ پله صعود نسبت به 

سال گذشته، توانست رتبه ۱۴ در بین ۳۶ دانشگاه 
دانشگاه  نماید.رییس  تثبیت  خود  برای  را  ایرانی 
هرمزگان اضافه کرد: همچنین این دانشگاه در رتبه 
۵۸۶ در جمع یک هزار و ۱۸۳ مؤسسه برتر در رتبه 
بندی گرین متریک در سال ۲۰۲۳ قرار گرفته است.
ظهیری نیا با اشاره به اینکه »گرین متریک« با هدف 
سیاست های  و  وضعیت  از  فراگیر  ارائه چشم اندازی 
زیست محیطی و توسعۀ پایدار مؤسسه های آموزش 
رتبه  این  افزود:  است،  شده  راه اندازی  جهان  عالی 

بندی ابزاری برای آگاه سازی مدیران و سیاست گذاران 
مصرف  و  زیست محیطی  چالش های  به  دانشگاهی 
انرژی است و محیط و زیرساخت، انرژی و تغییر اقلیم، 

مدیریت پسماند، آب، حمل  و نقل و آموزش و پژوهش 
برای  رتبه بندی  نظام  این  در  که  سنجه هایی هستند 

سنجش موسسه ها به کار می روند.

تشییع  پیکر 5شهید گمنام در 
بندرعباس 

پیکر  تشییع  آیین  کشور،  سراسر  با  همزمان 
مطهر ۵ شهید گمنام در بندرعباس برگزار شد. 
۲۶ آذر مصادف با روز شهادت حضرت فاطمه 
زهرا سلام الله علیها و همزمان با سراسر کشور، 
آیین تشییع پیکر مطهر ۵ شهید گمنام با حضور 
مردم  و  شهدا  خانواده  مسئولان،  از  جمعی   ،
شریف بندرعباس برگزار شد . ۵شهید گمنام 
۸ سال دفاع مقدس که در تفحص های اخیر 
در جبهه های غرب و جنوب کشور، پیکرشان 
پس از سال ها گمنامی پیدا شده، میزبان مردم 
شان،  ابدی  قرار  به سوی  تا  بودند  بندرعباس 
آرامگاه آسمانی شان بدرقه شوند. پیکر مطهر 
شهدا در مناطق مختلف استان از جمله روستای 
بندرعباس،  شهرداری  رودان،  فاریاب  شمیل، 
شهرک شهید سلیمانی و تیپ مردم پایه سپاه 

امام سجاد)ع( استان به خاک سپرده شد . 

5۶دشت هرمزگان در شرایط 
ممنوعه و بحرانی است

مدیر دفتر مطالعات پایه منابع آب شرکت آب 
منطقه ای هرمزگان گفت: به دلیل افت شدید 
در  از ۷۴ دشت موجود  زیرزمینی،  سطح آب 
استان ۵۶ دشت به عنوان دشت های ممنوعه 
و ممنوعه بحرانی معرفی شده اند. محمد رضا 
هرمزگان  آبی  دشت های  از  بازدید  در  ایدون 
افزود: تنها ۱۸ دشت هرمزگان شامل جزایر و 
تعدادی دشت بدون ظرفیت، آزاد هستند. وی 
بیان کرد: از ۴۳ محدوده مطالعاتی، تعداد ۲۸ 
محدوده مطالعاتی ممنوعه و یا ممنوعه بحرانی 
بوده و تعداد ۱۵ محدوده مطالعاتی آزاد است. 
شرکت  آب  منابع  پایه  مطالعات  دفتر  مدیر 
اقدام  این  کرد:  اظهار  هرمزگان  منطقه ای  آب 
آب  سطح  بیشتر  افُت  از  جلوگیری  به منظور 
مختلف  مطالعاتی  محدوده های  در  زیرزمینی 
انجام شده  آبی  منابع  از  برای حفاظت  استان 
بر  علاوه  بحرانی  ممنوعه  دشت های  است.در 
کاهش ذخیره سفره زیرزمینی، کمیت آب نیز 
افُت کرده و شورتر شده یا سختی آن بالاتر رفته 
است. متوسط بارندگی در کشور ۱۸۶ میلی متر 
 ۹۶ هرمزگان  استان  در  عدد  این  که  است 

میلی متر ثبت شده است.

خبر

قاچاق موتور هواپیما در هرمزگان

کیومرث حسن پور مدیرکل تعزیرات حکومتی هرمزگان 
گفت: شعبه ششم رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز 

تعزیرات حکومتی بندرعباس به تخلف  یک نگله موتور 
هواپیمایی ایر باس به ارزش چهار میلیارد و ۸۲۷ میلیون 
ریال، رسیدگی کرد.کیومرث حسن پور مدیرکل تعزیرات 
به  رسیدگی  ششم  شعبه  گفت:  هرمزگان  حکومتی 
تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی بندرعباس به 
تخلف  یک نگله موتور هواپیمایی ایر باس به ارزش چهار 
میلیارد و ۸۲۷ میلیون ریال، رسیدگی کرد.  مدیرکل 
تعزیرات حکومتی هرمزگان افزود: این شعبه با توجه به 
مدارک موجود در پرونده، شرکت را به عنوان متهم ردیف 
اول علاوه بر تعلیق ۲ ساله از فعالیت و با احتساب بهای 
مال از دست رفته به پرداخت ۷۷ میلیارد و ۲۴۶میلیون 

ریال جزای محکوم کرد.حسن پور گفت: شعبه همچنین 
مدیرعامل شرکت را با احتساب بهای مال از دست رفته 
به پرداخت ۱۹ میلیارد و ۳۱۱ میلیون ریال برابر سه برابر 
ارزش کالا، و ممانعت سه ساله از تاسیس اداره وفعالیت 
حقوقی محکوم کرد.مدیرکل تعزیرات حکومتی هرمزگان 
افزود: در مجموع متهمان پرونده به پرداخت ۹۶میلیارد  و 
۵۵۷ میلیون ریال جزای نقدی محکوم شدند.  به گفته 
بندرعباس  رجائی  شهید  گمرک  گزارش  با  پور،  حسن 
پیرامون ورود یک نگله موتور هواپیمایی ایرباس در یک 
فقره اظهارنامه و تسویه نکردن در وقت مقرر، پرونده این 

تخلف برای بررسی به تعزیرات حکومتی ارسال شد.

امسال 11 هزار اظهارنامه مالیاتی از قشم دریافت شد 

معاون اداره کل امور مالیاتی هرمزگان گفت: امسال ۱۱ 
هزار اظهارنامه  در قشم دریافت کردیم و طبق آماری که 

بدست آوردیم ۲۱ هزار واحد تجاری در کل قشم وجود 
دارد.رضا کوهستانی، معاون حسابرسی مالیاتی اداره کل 
امور مالیاتی استان هرمزگان با اشاره به کمبود فضای 
سبز در شهر درگهان گفت: ما باید به جایگاهی برسیم 
که شهرداری نقش خود را به بهترین شکل ایفا کند.

وی افزود: اگر مردم بدانند مالیاتی گه پرداخت می کنند 
کجا هزینه می شود و مثلا برای گسترش فضای سبز 
دیوار  می شود  استفاده  آن  از  پارک  یک  ساخت  یا 
بیشتری  مشارکت  و  می رود  بین  از  آنها  بی اعتمادی 
می کنند.کوهستانی خاطرنشان ساخت: موضوعی که در 
مناطق آزاد همواره وجود داشته است بحث دوحاکمیتی 

بودن این مناطق است که متاسفانه به جای اینکه باعث 
پیشرفت شود باعث پسرفت شده است.وی اضافه کرد: 
امسال ۱۱ هزار اظهارنامه  در قشم دریافت کردیم و طبق 
آماری که بدست آوردیم ۲۱ هزار واحد تجاری در کل 
قشم وجود دارد.معاون حسابرسی مالیاتی اداره کل امور 
مالیاتی استان هرمزگان عنوان کرد: قریب به ۵۰ درصد 
این واحدهای تجاری در شهر درگهان هستند و حدود 
۱۰ هزار واحد تجاری در درگهان وجود دارد.وی ادامه 
داد: برای عوارض آلایندگی ما پیگیر منابع خارج استانی 
نفت  و  قاره  نفت فلات  این شامل شرکت  که  هستیم 

ستاره خلیج فارس است.

نخستین دوره مسابقات دادگاه های شبیه سازی شده 
کشور  سراسر  وکلای  کانون های  میان  کورت(  )موت 
برگزار  دادگستری هرمزگان  کانون وکلای  میزبانی  به 
شد.رئیس کانون وکلای دادگستری هرمزگان گفت: از 
۱۶ تیم شرکت کننده در این دوه از مسابقات، ۸ تیم به 

مرحله دوم راه یافتند و در روز نهایی نیز چهار تیم رقابت 
بررسی  ها،  رقابت  موضوع  افزود:  قاسمی  کردند.علی 
پرونده جرایم اقتصادی و اعلام دفاعیات تیم های شرکت 
کننده از شاکی و متشاکی بود.وی گفت: این مسابقات 
به مدت دو روز در بندرعباس برگزار شد و در روز پایانی 

و  معرفی  برتر  گروه های  داوران،  آرای  اساس  بر  نیز 
تجلیل شدند.به گفته رئیس کانون وکلای دادگستری 
هرمزگان، بر اساس آرای داوران، کانون وکلای مرکز 
مقام نخست، کانون وکلای آذربایجان غربی مقام دوم و 

کانون وکلای هرمزگان مقام سوم را کسب کرد.

برگزاری نخستین مسابقات کشوری دادگاه های شبیه سازی شده در بندرعباس
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اجساد غرق شدگان بندرنخلیو از 
آب بیرون کشیده شد

جسد مفقود شده جمع ۴ نفر غرق شده در 
از  بندرلنگه  شهرستان  در  بندرنخیلو  آبهای 
آب بیرون کشیده شده است.منابع محلی خبر 
بدون  فارس  استان  اهالی  از  نفر  دادند که ۴ 
بودند و جسد  به دل دریا زده  تبحر در شنا 
دو نفر از آنان کشف و یک نفر نیز زنده از آب 
گرفته شد.وی افزود: جست و جو برای یافتن 
نفر سوم نیز در جریان بود تا این که جسد بی 
جان نفر چهارم نیز از دریا گرفته شد. چهار 
مرد جوان اهل شیراز که برای گردش و شنا 
به سواحل بندرنخیلو از توابع بخش شیبکوه 
شهرستان بندرلنگه رفته بودند، روز گذشته به 
علت عدم آشنایی با اصول شنا در دریا غرق 
شدند که متاسفانه در این حادثه دردناک دو 
نفر فوت، یک نفر مفقود و یک نفر مصدوم شد 
اعزام  پارسیان  بیمارستان  به  که جهت مداوا 
شد.دو نفر از حادثه دیدگان رضا حسینی معلم 
و ورزشکار رشته بدنسازی و علیرضا بیابان نبرد 
بوانات  شهرستان  تکواندو  هیات  رئیس  نائب 
بودند.گفته می شود یک جوان اهل شیراز که 
برای نجات این افراد به دریا زد نیز بر اثر حادثه 

جان خود را از دست داد.

تصادف  در بستک یک فوتی 
داشت 

و  پراید  برخورد یک دستگاه خودروی  اثر  بر 
هرنگ  مسیر  در  موتورسیکلت  دستگاه  یک 
از  را  نفر جان خود  متاسفانه یک  - کوخرد، 
دست داد و دو نفر نیز زخمی شدند. فرد فوت 
شده جوانی ۱۷ساله از اهالی هرنگ است. دو 
به  وارده  اثر شدت جراحات  بر  نیز  دیگر  نفر 
بیمارستان بندرعباس منتقل شدند که هر دو 

هرنگی هستند. 
گفتنی است این مسیر بدلیل حادثه خیز بودن، 
سرانجام پس از سال ها انتظار قرار است بزودی 

عملیات ۴ بانده شدن آن اجرایی شود.

خبر

14سال حبس به خاطر قتل شوهر خواهر
مردی که از ۱۴سال قبل به اتهام قتل شوهر خواهرش 
در زندان بود و در این مدت نتوانسته بود دیه مقتول 
را پرداخت کند، با کمک خیران دیه را پرداخت کرد 
تا در ۵۰سالگی از زندان آزاد شود.شروع این پرونده 
شب های  از  یکی  در  برمی گردد.  سال۸۸  به  عجیب 
تابستان مردی همراه با برادر همسرش از خانه خود 
در بخش رودخانه استان هرمزگان خارج شد و دیگر 
به خانه برنگشت. برادرزن او می گفت آنها چند ساعت 
با یکدیگر بودند و بعد از آنکه از هم جدا شدند، او به 
خانه اش آمده و خبری از جوان گمشده ندارد. هیچ کس 
از  از جدا شدن  بعد  نبود  ندیده و معلوم  را  این مرد 
برادر همسرش کجا رفته و به چه سرنوشتی دچار شده 
مرد  شدن  ناپدید  از  یک ماه  حدود  درحالی که  است. 
جوان می گذشت تیم های جست وجو موفق شدند پیکر 
بی جان او را درحالی که بر اثر گذشت زمان متلاشی 
شده بود در بیابان  کشف کنند. او به قتل رسیده بود اما 

معلوم نبود قاتل کیست.
کارآگاهان پلیس در جریان تحقیقات به سرنخ هایی 

دست پیدا کردند که نشان می داد ممکن است برادر 
همسر مقتول در جنایت دست داشته باشد. بررسی  ها 
نشان می داد این مرد مدتی قبل به خواستگاری خواهر 
مقتول رفته اما مقتول با این وصلت مخالفت کرده بود. 
همین موضوع باعث ایجاد اختلاف بین این دو نفر شده 
بود. تا جایی که آنها چند مرتبه با یکدیگر درگیر شده 
و کار به زد و خورد کشیده شده بود.  از سوی دیگر 
تحقیقات نشان می داد شبی که مقتول و برادرزنش از 
خانه خارج شده بودند، عصبانی بودند و انگار دعوایشان 
شده بود. درحالی که همه شواهد و مدارک نشان می داد 
او  است  قاتل  مقتول،  برادرزن  زیادی  به احتمال  که 
بازداشت شد و تحت بازجویی قرار گرفت. مرد جوان 
اختلاف با شوهر خواهرش را پذیرفت اما گفت که در 
قتلش نقشی ندارد. او ادامه داد: شب حادثه به خانه  
مقتول رفتم که شاید او راضی به ازدواج من و خواهرش 
بیرون  از خانه  با هم   بعد  نداشت.  فایده ای  اما  شود 
رفتیم. در بین راه باز هم با او صحبت کردم اما او زیر بار 
نمی رفت تا اینکه از یکدیگر جدا شدیم و من به خانه 

مان رفتم. تنها مظنون این پرونده حاضر به اعتراف نبود 
و از سویی شواهد و مدارک محکمی که به قطعیت 
نشان دهد او قاتل است نیز وجود نداشت. با وجود این 
پرونده وی با صدور کیفرخواست به دادگاه کیفری یک 
استان هرمزگان فرستاده شد. در جلسه محاکمه متهم 
بار دیگر همان حرف هایش را تکرار کرد و در چنین 
شرایطی قضات دادگاه وارد شور شدند و طبق یکی از 
مواد قانون مجازات اسلامی متهم را از اتهام قتل عمد 
تبرئه کرده اما به اتهام قتل شبه عمد به پرداخت دیه 
محکوم کردند. اما این رأی چطور صادر شد؟ براساس 
ماده۵۱۳ قانون مجازات اسلامی »هرگاه شخصی را که 
شبانه و به طور مشکوکی از محل اقامتش فرا خوانده و 
بیرون برده اند، مفقود شود، دعوت  کننده، ضامن دیه 
اوست؛ مگر اینکه ثابت کند که فرد دعوت  شده زنده 
است یا اگر فوت کرده به مرگ عادی یا عللی بوده که 
ارتباطی به او نداشته است و یا اگر کشته شده فرد 
دیگری او را به قتل رسانده است.« در چنین شرایطی 
بود که متهم به پرداخت دیه محکوم و این رأی در 

دیوان عالی کشور نیز تأیید شد. صدور این حکم آغاز 
توانایی  او  چراکه  بود؛  محکوم  حبس  طولانی  دوران 
از سویی هر سال مبلغ دیه  پرداخت دیه را نداشت. 
نیز افزایش پیدا می کرد و او به ناچار پشت میله های 

زندان به سر می برد و  این شرایط ۱۴سال طول کشید.
احکام  اجرای  معاون  فراشاه،  پوردهقان  الهام  قاضی 
پرونده های  بررسی   جریان  در  هرمزگان  دادگستری 
قدیمی، توجه اش به این پرونده جلب شد و از همان 
روز تلاش های زیادی را برای ایجاد صلح و سازش و 
آزادی این زندانی آغاز کرد. او با کمک کاظم شاهرخ نیا، 
یکی از اعضای شورای حل اختلاف زندان بندرعباس به 
رایزنی با اولیای دم پرداخت  و از سوی دیگر چند فرد 
خیر نیز حاضر شدند در پرداخت بخشی از دیه کمک 
کنند. چند روز قبل در نهایت این تلاش ها به نتیجه 
رسید و با پرداخت دیه مقتول این مرد بعد از ۱۴سال 
از زندان آزاد شد. او که آن زمان ۳۶سال داشت، حالا 
مردی ۵۰ساله است و می خواهد زندگی تازه ای برای 

خود شروع کند.

اختلال در 155جایگاه سوخت 
در هرمزگان 

احمد سالاری فر مدیر پخش فرآورده های نفتی 
هرمزگان ساعاتی بعد از اختلال در جایگاههای 
کارشناسان  تلاش  با  گفت:  استان   سوخت 
بازگشته  عادی  حالت  به  جایگاه   ۵۰ تاکنون 
است. وی افزود: در استان ۱۶۰ جایگاه عرضه 
دچار  جایگاه   ۱۵۵ که  دارد  وجود  سوخت 
اختلال شد و در همان ساعت اولیه بلافاصله ۳۸ 
جایگاه به صورت دستی وارد مدار شد. سالاری 
و ۵۰۰  هزار  بنزین  سهمیه    : کرد  فرتصریح 
کارت های سوخت شخصی ذخیره  در  تومانی 
شایعه  رد  با  نباشند.وی  نگران  مردم  می شود. 
صورت  در  مردم  گفت:  بنزین  قیمت  افزایش 
نیاز فوری به بنزین به جایگاه ها بیایند. به گفته 
سالاری فر نیمی از جایگاه ها که دچار اختلال 
شده بود )ساعت ۱۴ و ۴۵ دقیقه( ۲۷آذرماه وارد 
مدار شد. شرکت پخش فرآورده های نفتی ایران 
جایگاه های فعال عرضه سوخت  هرمزگان را 
اعلام کردو تأکید نمود : شهروندان از مراجعه 
غیر ضروری به مجاری عرضه خودداری کنند. 
کرد  اعلام  خبری  در  پست  جروزالم  روزنامه 
گروه هکری »گنجشک درنده« مسئولیت هک 
شدن جایگاه های سوخت در سراسر ایران را بر 
عهده گرفت. این  گروه هکری صهیونیستی که 
پیش از این مسئولیت هک جایگاه های سوخت 
و خطوط راه  آهن را به عهده گرفته بود مسئولیت 
هک شدن جایگاه های سوخت را برعهده گرفته 

است.

کشف 4٠ هزار نخ سیگار قاچاق از 
یک منزل در بندرعباس

از  بندرعباس  شهرستان  انتظامی  فرمانده 
انواع  شناسایی و کشف قریب به ۴۰ هزار نخ 
این شهرستان  از یک منزل در  قاچاق  سیگار 
گفت:  یاری  علی  عباس  سرهنگ  داد.  خبر 
شهرستان   ۱۳ کلانتری  انتظامی  ماموران 
بندرعباس در ادامه طرح مقابله با قاچاق کالا 
و همکاری خوب  اطلاعاتی  کار  انجام  با  ارز  و 
مردمی از دپو مقادیری کالای قاچاق در یکی از 
محلات حوزه استحفاظی مطلع و موضوع را در 

دستور کار قرار دادند.
مقام  با  هماهنگی  ضمن  ماموران  افزود:  وی 
در  و  اعزام  محل  به  تیمی  تشکیل  با  قضایی 
بازرسی از یک منزل هزارو ۹۹۰ پاکت شامل 
۳۹ هزارو ۸۰۰ نخ انواع سیگار خارجی قاچاق 
کشف و ضبط کردند.این مسئول انتظامی اظهار 
داشت: ارزش ریالی این محموله قاچاق کشف 
شده را بنا به اعلام نظر کارشناسان اقتصادی 
۷ میلیارد ریال است . در این رابطه یک متهم 
دستگیر و با تشکیل پرونده جهت سیر مراحل 

قانونی به دستگاه قضایی معرفی شد.

ماجرای فرار معتادان از کمپ ترک اعتیاد ایسین چه بود؟خبر
به  دست  هرمزگان  استان  مجازی  فضای  در  خبری 
دست شد مبنی بر اینکه تعداد قابل توجهی از معتادان 
کمپ ترک اعتیاد ایسین در حاشیه بندرعباس با ایجاد 
درگیری از این کمپ فرار کرده اند.این فرار آنطور که 
منابع محلی اعلام کرده اند پس از وقوع یک درگیری 
و تجمع معتادان در کمپ رخ داده و معتادان پس از 
کمپ  این  در  متواری شده اند.  کمپ  از  درگیری  این 
اکثرا معتادان متجاهر و افرادی که با حکم قضائی به 
کمپ فرستاده شده اند، نگهداری می شوند. با توجه به 
روایت های متعدد از این فرار دسته جمعی که عده ای 
می گویند بیش از صد نفر از کمپ فرار کرده اند، هنوز 
است.  نشده  انجام  زمینه  این  در  رسمی  اطلاع رسانی 
منابع محلی دلیل فرار آن ها را ضعف در خدمات رسانی 
می دانند و معتقدند به دلیل نارسایی در خدمات رسانی 

بخصوص وضعیت بد سرویس های بهداشتی  اقدام 
به فرار از کمپ کردند. طبق آمار رسمی حدود ۵۰۰ 
معتاد در این کمپ حضور داشتنددر همین پیوند دو 
ماه قبل عارف اکبری دادستان مرکز استان در بازدید 
از مرکز تخصصی نگهداری، درمان و توانمندسازی 
گفت وگو  و  دیدار  ضمن  ایسین،  متجاهر  معتادان 
آن ها،  درخواست های  به  رسیدگی  و  مددجویان  با 
درباره موارد مطرح شده دستورات لازم را صادر کرد.

دادستان مرکز استان هرمزگان ضمن تأکید بر لزوم 
توجه جدی به نکات ایمنی در کمپ ایسین و تمامی 
کمپ های ترک اعتیاد با توجه به تأکیدات ریاست قوه 
ضرورت  هرمزگان،  دادگستری  کل  رئیس  و  قضاییه 
حرفه  و  ورزشی  اجتماعی،  فرهنگی،  برنامه های  ارائه 
آموزی در کنار درمان مددجویان را یادآور شد.اکبری 

با بیان اینکه همه ما در قبال آسیب دیدگان اجتماعی 
مسئولیم، گفت: علاوه بر درمان، باید بسترهای آموزشی 
و تربیتی لازم هم در مراکز بازپروری وجود داشته باشد 
تا این افراد مراحل درمان را به خوبی طی کنند و به 

جامعه بازگردند.

زوج کلاهبردار اسکیمری دستگیر شدند 
زوج کلاهبرداری که در پوشش فروشنده تنقلات در 
دکه ای شهری، میلیاردها ریال به جیب زدند،  دستگیر 
دستگاه  دادن  قرار  با  جوان  شوهر  و  زن  این  شدند. 
از کارت  برداری  به کپی  اقدام  اسکیمر در دکه خود 
پلیس  توسط  بندرعباس کردند که  بانکی شهروندان 
فتای استان هرمزگان شناسایی شدند. یکی از جرایم 
رایانه ای که با رواج استفاده از کارت های بانکی، به جای 
پول نقد، بسیار شایع شده و افراد بسیاری، قربانی آن 
می شوند و موجودی های بانکی بعضا کلان خود را بر 
اثر آن از دست می دهند جرم کلاهبرداری با دستگاه 
اسکیمر است . افراد سودجو، با استفاده از دستگاهی به 
نام اسکیمر، به اطلاعات کارت بانکی قربانی، دست پیدا 
کرده و با کپی کردن اطلاعات بر روی یک کارت بانکی 
خام و با استفاده از رمز کارت، موجودی حساب کارت 
قربانی را برداشت می کنند. یکبار کشیدن کارت روی 
دستگاه اسکیمر کافی است تا تمام اطلاعات آن ثبت و 
به لپ تاپی که به آن متصل است منتقل شود. سپس 
مجرم با دریافت رمز کارت از خریدار تمام اطلاعات لازم 
برای سوء استفاده را در اختیار دارد. هر چند بعضی 
از مجرمان با شکایت مالباختگان دستگیر و به مراجع 
رعایت  پلیس،  گفته  به  اما  می شوند  منتقل  قضایی 
نکات ایمنی از سوی شهروندان در هنگام استفاده از 
دستگاه های کارتخوان فروشگاهی، بهترین راهکار برای 
افراد سودجو است. از قربانی شدن توسط  پیشگیری 
از دکه ای در سطح  تنقلات  تهیه  از  مرد جوانی پس 
شهر، ازمحل دور شد. ساعاتی بعد وی که قصد خرید 
محصول دیگری  را داشت متوجه مفقود شدن کارت ش 

شد و دریافت که کارت را درون دکه جا گذاشته است، 
سپس به محل مورد نظر مراجعه، اما فروشنده از وجود 
کارت، اظهار بی اطلاعی کرد. مدتی بعد ۵۰ میلیون 
مالباخته  شد،  برداشت  فرد   این  حساب  از  تومان 
که شوکه شده بود به پلیس فتا مراجعه و در طرح 
شکایت ، اعلام کرد مبلغی به صورت غیرمجاز از حساب 
بانکی وی برداشت شده  است. رئیس پلیس فتا استان 
پلیس  کارشناسان  این خصوص گفت:  در  هرمزگان 
از مطالعه اظهارات شاکی پرونده تحقیقات  فتا پس 

سایبری خود را آغاز کردند و با اقدامات فنی و تخصصی 
متوجه شدند مالباخته این پرونده بعد از کپی اطلاعات 
کارت اش در یکی از دکه های سطح شهر مورد سرقت 

قرار گرفته است. 
رسیدگی  جریان  در  ماموران  افزود:  بهمنی  سرهنگ 
پرونده، سرنخ های بیشتری در این خصوص کشف و 
در نهایت با استفاده از روش های فنی و پلیسی زوج 
کلاهبردار را شناسایی کردند. وی ادامه داد: همچنین 
مشخص شد شکات زیادی در این خصوص به پلیس 
آگاهی مراجعه کرده اند و میلیاردها ریال ضرر کردند، 

پرونده جهت تکمیل به پلیس فتا ارسال شد.
متوجه  بندرعباس  در  میانسالی  مرد  قبل  مدتی    
برداشت حدود ۱۰ میلیون تومان از حسابش شد.  پس 
از شکایت این مرد مالباخته و انجام تحقیقات پلیس فتا، 
روشن شد این فرد در سوپرمارکت پس از خرید اجناس 
و اعلام رمزکارت با صدای بلند، متوجه افتادن کارت 
نشده و از آنجا خارج شده است، یکی از مشتریان که 
پشت سر این مرد میانسال بوده، پس از مشاهده  کارت 

آن را برداشته و حساب فرد را خالی کرده است.رئیس 
پلیس فتا استان هرمزگان با تاکید بر اینکه  دستگاه 
کارتخوان باید در اختیار خریدار باشد تا خودش کارت 
را کشیده و باید دستگاه در جایی نصب شده باشد که 
قابل مشاهده بود و امکان سوء استفاده را به حداقل 
از سرقت   برساند گفت:  شهروندان جهت پیشگیری 
وارد  و  بانکی  عملیات  انجام  اسکیمینگ،  صورت  به  
کردن رمز کارت حساب بانکی را شخصا انجام دهند 
چرا که حتی در صورت نصب اسکیمر بر روی دستگاه 
کارت خوان، بدون اطلاع از رمز عبور، امکان برداشت 
بود.سرهنگ  نخواهد  امکان پذیر  از حساب شهروندان 
بهمنی  تاکید کرد: پلیس فتا به صورت شبانه روزی آماده 
پاسخگویی به شهروندان و کاربران بوده و شهروندان 
می توانند مشکلات خود را در خصوص فضای مجازی 
با مراجعه حضوری به پلیس فتا و یا استفاده از سایت 
پلیس فتا به نشانی cyberpolice.gov.ir و تماس 
با مرکز فوریت های سایبری به شماره ۰۹۶۳۸۰ با ما 

در میان بگذارند.
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مراسم استقبال از پیکر شهید گمنام در شرکت آب و فاضلاب هرمزگان مراسم استقبال از پیکر شهید گمنام در شرکت آب و فاضلاب هرمزگان 

مراسم استقبال از پیکر پاک شهید گمنام با حضور مدیرعامل، معاونین 
و کارکنان آب و فاضلاب هرمزگان در این شرکت برگزار شد.پیکر 
این شهید دفاع مقدس، در محوطه شرکت آب و فاضلاب، تشییع و 
مراسم نوحه خواني و مدیحه سرایي نیز در نماز خانه شرکت برگزار 
شد.عبدالحمید حمزه پور مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان 
در این مراسم با اشاره به اینکه نظام انقلاب اسلامي به برکت خون 
شهدا استوارتر از همیشه است، تصریح کرد: شهدا جانفشاني کردند تا 
سرزمین ایران به دست بیگانگان نیفتد و با این جانفشاني ها و رهبري 
داعیانه رهبر معظم انقلاب است که در حال حاضر بر این کشور آرامش 
برقرار است و در امنیت زندگي مي کنیم.به گفته وي، در هشت دفاع 
مقدس عزیزان زیادي را از دست دادیم تا خاک پرارزش ایران را از 

دست ندهیم. 
حمزه پور ادامه داد: رزمندگان، ایثارگران و شهدا در جنگ تحمیلي 
باشند.  آرامش  در  ایران  مردم  تا  جنگیدند  ناموس  از  دفاع  براي 
مدیرعامل آبفا افزود: خانواده هاي زیادي در این مسیر عزیزان شان 
را از دست دادند که برخي از آنها گمنام هستند و در این روز مبارک 
پیکر مطهرشان با استقبال کارکنان آبفا تشییع شد تا بار دیگر به خود 
یادآوري کنیم که براي پاسداشت این جانفشاني ها باید خدمات بي 
منت و ارزنده اي به مردم انجام دهیم.گفتني است، همزمان با ایام 

فاطمیه مراسم سوگواري دخت نبي اکرم با برپایي مراسم نوحه خواني 
طي دور روز و همچنین برپایي موکب در شب شهادت آن حضرت در 

شرکت آب و فاضلاب هرمزگان برگزار شد.
تزریق اعتبار به پروژه های مهم آبفا را پیگیری می کنیم 

معاون راهبری و نظارت بر بهره برداری شرکت مهندسی آب و فاضلاب 
کشور پس از بازدید میدانی پروژه های آبرسانی استان هرمزگان، با 
مثبت ارزیابی کردن روند آبرسانی در هرمزگان بر تداوم این سیاست 

تاکید کرد.
به گزارش خبرنگار دریا؛ علیرضا جزء قاسمی با بیان اینکه پروژه های 
بزرگ و مهمی در حوزه آبرسانی هرمزگان به سرانجام رسیده یا در 
مرحله اجراست، افزود: در بازدید دو روزه، ظرفیت های استان و پروژه 
های سفر وزیر به هرمزگان مورد بررسی قرار گرفت که خوشبختانه با 
همتی که مدیرعامل آبفا و دست اندرکاران این شرکت داشتند، روند 
اجرای پروژه ها مثبت بود. وی تصریح کرد: خشکسالی های پی در پی 
و بارش کم امسال، می طلبد تا به پروژه های تامین آب استان هرمزگان 

سرعت ببخشیم.
به گفته وی، بیشتر فصول و ماه های سال در هرمزگان گرم است 
و این وضعیت همیشگی است و بر خلاف دیگر استان ها، منابع آبی 
پایدار ندارد ولی با داشتن ظرفیت شیرین سازی آب دریا، باید به آن 

توجه جدی تر کرد.وی گفت: با توجه به شرایط هرمزگان و نیاز به 
اجرای پروژه های آبرسانی، تزریق اعتبار به پروژه های مهم را پیگیری 
می کنیم تا جمعیت بیشتری در هرمزگان از پروژه های شیرین سازی 
آب دریا بهره مند شوند. جزء قاسمی ادامه داد: خوشبختانه با وارد 
مدار شدن دو پروژه نمک زدایی در قشم رضایت مردمی نیز به همراه 
داشته است که باعث خوشحالی است. معاون راهبری و نظارت بر بهره 
به شهرستان  آبرسانی  پروژه  آبفای کشور  مهندسی  برداری شرکت 
بستک را مهم ارزیابی کرد که به سرعت در حال انجام است و فاز 
اول آن پیشرفت خوبی دارد که امیدواریم تا قبل از پایان سال به بهره 

برداری برسد. 
وی در ادامه، سرمایه انسانی را ارزشمند توصیف کرد و گفت: سعی 
کنیم سرمایه انسانی را حفظ کنیم. وی استفاده از نیروهای جوان در 
استان هرمزگان را قابل تقدیر دانست و گفت: این اتفاق مثبتی است 
که در استان های دیگر کمتر مورد توجه است.در ادامه این نشست، 
اکبری مدیرکل مدیریت بحران و پدافند غیرعامل شرکت مهندسی 
تاکید کرد.وی آمادگی  نیز بر شناسایی شرایط بحران  آبفای کشور 
نیروها در زمان بحران را مورد اشاره قرار داد و گفت: این آمادگی باعث 
می شود تا اگر اتفاقی رخ داد با مدیریت صحیح جلوی تبدیل آن به 

معضل را گرفت.

به زودی مردم نتیجه اجرای طرحهای آبفا را لمس خواهند 
کرد 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان نیز با اشاره به اهمیت تامین 
آب استان هرمزگان به دلیل موقعیت استراتژیک آن افزود: بازدید دو 
روزه  معاون راهبری و نظارت بر بهره برداری آبفای کشور و مدیرکل 
مدیریت بحران و پدافند غیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور 
در همین راستا بود و مسائل پیش روی پروژه های آبرسانی بررسی 
شد.عبدالحمید حمزه پور ادامه داد: پروژه های بزرگ آبرسانی در استان 
هرمزگان یا در ماه های اخیر وارد مدار بهره برداری شده یا در دستور 
کار است که با تکمیل آنها، مردم خدمات دولت در حوزه آبرسانی را 

لمس خواهند کرد.
 به گفته وی، طی دو روز از ۵ شهرستان واقع در مرکز و غرب استان 
بازدید شد و وضعیت پروژه های در دست اقدام و نیازهای شهرستان 

های بندرعباس، قشم، خمیر، لنگه و بستک بررسی شد.
احداث مخزن آب جدید برای آبرسانی به ۶ روستای پارسیان
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان گفت: مخزن آب جدید، 
روستای   ۶ آشامیدنی  آب  فشار  بهبود  و  نیاز  مورد  ذخیره  هدف  با 
پارسیان و بخشی از مرکز شهر از محل اعتبارات جهاد آبرسانی احداث 
شد. عبدالحمید حمزه پور با اعلام این خبر افزود: این مخزن یکهزار 
مترمکعب گنجایش دارد که برای ساخت آن افزون بر ۱۰۰ میلیارد 

ریال هزینه شده است.
وی بیان کرد: در حال حاضر به دلیل فرسودگی خط انتقال و پاسخگو 
نبود مخزن فعلی، با بهره برداری از این طرح آبرسانی، بخشی از مرکز 
شهر و ۶ روستای غورزه، فارسی، اکبری،سروباش، تنبو شمالیو تنبو 
خواهند  بهره مند  نفر   ۵۸۰ و  پنج هزار  افزون بر  جمعیتی  با  جنوبی 
شد.شرکت آب و فاضلاب هرمزگان اعلام کرد: همچنین در آبان ماه 
امسال با وارد مدار شدن یک حلقه چاه جدید، وضعیت آب آشامیدنی 
چهار روستا و شهر پارسیان با جمعیتی افزون بر ۲۰ هزار نفر بهبود یافت 

و آب شهر دشتی این منطقه نیز از نوبت بندی خارج شد.

شركت آب و فاضلاب استان هرمزگان به عنوان دستگاه مناقصه گزار در نظر دارد مناقصه مشروحه ذيل را از طريق سامانه تداركات الكترونيكي دولت برگزار نمايد 
. كليه مراحل برگزاري مناقصه از دريافت اسناد مناقصه تا ارائه پيشنهاد مناقصه گران و بازگشايي پاكت ها از طريق درگاه سامانه تداركات الكترونيكي دولت ) ستاد 
( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضويت قبلي , مراحل ثبت نام در سايت مذكور و دريافت گواهي 

امضاي الكترونيكي را جهت شركت در مناقصه محقق سازند .
موضوع مناقصه : عملیات اجرایي کارهاي باقیمانده مخازن و خطوط انتقال طرح آبرساني به روستاهاي مسیر درکا شهرستان بشاگرد 

مبلغ برآورد اوليه 103.897.970.017 ريال  )يكصد و سه ميليارد و هشتصد و نود و هفت ميليون و نهصدو هفتاد هزار و هفده ريال(               
)اعتبار پروژه فوق " از طريق اعتبار طرح هاي تملك دارايي هاي سرمايه اي با عنوان آبرساني مجتمع سهران شهرستان بشاگرد و كد طرح  1503003006 به     

صورت30 % نقد و %70 اسناد اعتباري تامين ميگردد (
مبلغ تضمين شركت در فرايند ارجاع كار به مبلغ  :  5.200.000.000  )پنج ميليارد و دويست ميليون ريال(

رتبه و رشته مورد نظر : حداقل رتبه 5 آب
مبلغ خريد اسناد : 5.000.000 ريال به شماره حساب سپهر 0102934990003 بانك صادرات شعبه گلشهر جهت فروش اسناد مناقصه

مهلت زماني دريافت اسناد مناقصه  : ساعت 14 تاريخ 1402.09.29 تا ساعت 14 تاريخ 1402.10.09
مهلت زماني ارائه پيشنهاد : ساعت 14مورخ 1402.10.23

زمان بازگشايي پاكت هاي كيفي:  ساعت 8  مورخ 1402.10.24
زمان بازگشايي پاكت ها ي مالي:  ساعت 10  مورخ 1402.10.26

محل بازگشايي : سالن كنفرانس شركت آب و فاضلاب استان هرمزگان و حضور يك نفر نماينده از طرف هر يك از پيشنهاد دهندگان در جلسه بازگشايي پيشنهادها 
آزاد است .

امتیاز کیفي لازم : پیشنهادات واصله پس از ارزیابي کیفي مناقصه گران و احراز حداقل امتیاز لازم )7٠ %( بازگشایي خواهد گردید.
پيشنهاد دهندگان موظف مي باشند اسناد مناقصه را از  سامانه تداركات الكترونيكي دولت ) ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir دريافت و با توجه به 

مندرجات اسناد مناقصه مدارك لازم شامل پاكات الف ، ب و ج تهيه و به صورت فايلهاي pdf در سامانه فوق درج نمايند .
ساير جزئيات و شرايط در اسناد مناقصه درج شده است .

 اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دريافت اطلاعات بيشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاكت هاي الف و ارزيابي كيفي آدرس : بندرعباس 
   - بلوار ناصر - جنب بيمارستان شريعتي - شركت آب و فاضلاب استان هرمزگان   ) امور قراردادها (   تلفن 87 - 86 - 33350582 سايت اينترنتي شركت 
آب و فاضلاب استان هرمزگان به نشاني: WWW.Abfa Hormozgan.com    اطلاعات سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضويت در سامانه : مركز 

تماس تهران :27313131  دفتر ثبت نام : 88969737 و 85193768  .        
    

روابط عمومي و آموزش همگاني شرکت آب و فاضلاب هرمزگان

فراخوان مناقصه عمومی  يك  مرحله اي
تامین برق 15 پروژه آبرسانی از محل اعتبارات آبفای هرمزگان 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان از اجراي ۱۶ کیلومتر شبکه برق 
با هدف تامین برق تاسیسات آبفا از ابتداي امسال خبر داد. عبدالحمید 
حمزه پور افزود: این شبکه ها با هدف تامین برق ۱۵ باب از تاسیسات 
شهرستان هاي حاجي آباد، رودان، میناب، بشاگرد، بندرعباس و بستک 

احداث شده است.
وي اعتبار هزینه شده براي برق رساني به تاسیسات آبفا را ۲۲۰ میلیارد 
ریال عنوان کرد و افزود: شرکت آب و فاضلاب هرمزگان براي تاسیسات 
ایجاد شده، از محل اعتبارات خود اقدام به اجراي شبکه برق رساني مي 
کند.به گفته مدیرعامل آبفا، شبکه هاي برق پس از احداث، براي بهره 

برداري و نگهداري تحویل شرکت توزیع برق مي شود.
حمزه پور با مهم ارزیابي کردن احداث شبکه برق افزود: بهره برداري از 
پروژه هاي آبرساني منوط به تامین برق مورد نیاز است از این رو اعتبارات 
شود.وي  مي  بیني  پیش  آبرساني  جدید  هاي  پروژه  براي  اي  جداگانه 
از اجراي ۵ پروژه برق رساني دیگر در شهرستان هاي جاسک، رودان، 
بشاگرد، بندرعباس و بستک به طول ۱۱ کیلومتر با اعتباري بالغ بر۱۵۰ 
میلیارد ریال در دست اجراست که بزودي مورد بهره برداري قرار خواهد 

گرفت.   
دبستان دخترانه ارمغان دانش ایستگاه جدید جشنواره نخستین 

واژه آب 
دبستان دخترانه "ارمغان دانش" واقع در محله چاهستاني هاي بندرعباس 
میزبان برنامه هاي "جشنواره نخستین واژه؛ آب" در شهر بندرعباس شد. 
و  آموزش همگاني شرکت آب  و  روابط عمومي  غلامرضا دهقاني مدیر 
فاضلاب هرمزگان در تشریح برگزاري این جشنواره افزود: در ادامه سلسله 
برگزاري جشنواره "نخستین واژه؛ آب"، کارشناسان شرکت آب و فاضلاب 
هرمزگان با حضور در دبستان دخترانه "ارمغان دانش" در خصوص اهمیت 

و مصرف بهینه آب آموزش دادند.
 وي برگزاري این جشنواره را در راستاي فرهنگ سازي مصرف بهینه 
آب عنوان کرد و گفت: کارشناسان آبفا در قالب برنامه هاي مختلف از 
جمله "جشنواره نخستین واژه؛ آب" اقدام به آموزش و ترویج مصرف بهینه 
آب مي کنند. به گفته دهقاني، حضور در مدارس نیز در قالب "جشنواره 
نخستین واژه؛ آب" بر اساس برنامه ریزي هاي انجام شده از سوي وزارت 
نیرو، شرکت مهندسي آب و فاضلاب کشور و با حمایت هاي مدیرعامل 

آبفاي هرمزگان در مدارس مقطع ابتدایي برگزار مي شود. 
راه  قالب حضور در مدارس و  گفتني است، جشنواره نخستین واژه در 
اندازي کارناوال در شرکت آب و فاضلاب هرمزگان پیش بیني شده و به 

صورت مستمر در مدارس در حال برگزاري است.
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صالح نقره کار )وکیل دادگستری (: چندی است که فعالان محیط 
برای  اسناد مالکیت کرانه و بستر رودخانه ها  زیست درباره صدور 
با  و  داده  نشان  واکنش  نیرو  وزارت  یا  منطقه ای  آب  شرکت های 
مغایردانستن این اقدام با حقوق محیط زیست، اعتراض خود را در 
عرصه عمومی مطرح می کنند. با نگاه خیر عمومی و اولویت دانستن 

حفظ محیط زیست در این زمینه ملاحظاتی متصور است:
۱ - همه ما درباره محیط زیست مسئولیم. حقوق محیط زیست 
در زمره حقوق بین نسلی-فرانسلی است؛ یعنی فقط متعلق به نسل 
حاضر نیست. احتیاط ها و احتجاج ها نسبت به آن از آن روی است که 
عمل و تصمیم امروز ما روی نسل های آتی هم اثر می گذارد و باید با 
وسواس و دور اندیشی تمام نسبت به آن نقش حمایتگر و حفظ کننده 
ایفا کنیم. هر تصمیم و اقدامی که مخرب باشد یا زمینه یک تعرض 
یا فساد و تخریب و تغییر کاربری را ایجاد کند، باید با حساسیت 
مضاعف مورد پایش و مراقبت قرار گیرد. حق عمومی و حق اساسی 

جز شناسایی، نیازمند پایش و تضمین و استیفا و مطالبه هم هست.

۲ - رودخانه ها و بستر و کرانه آن متعلق به مردم است، نه مایملک 
دولت. این مال در مفهوم حقوقی نظامات و قواعد متمایزی دارد. 
اصولا اراضی به دو بخش تقسیم می شوند؛ یا خصوصی اند یا عمومی؛ 
اراضی خصوصی می توانند ملک اشخاص باشند که طبق ماده ۲۲ 
قانون ثبت هر کس مالکیت داشته باشد، می تواند تقاضای سند کند و 
قانون او را مالک مسلط بر ملک خویش می داند. زیرا  ماده ۳۰ قانون 
مدنی نیز اشعار دارد »هر مالکی درباره مایملک خود حق همه گونه 

تصرف و انتفاع را دارد...«.  
همچنین می تواند موقوفات باشد که به موقوفه خاص و عام تقسیم 

می شود و قانون مختص به خود را دارد.
۳ - اما بخش دوم مربوط به اراضی-اموال عمومی است که چهار قسم 
است. یا اراضی »عمومی- موات« است. اراضی بی کار افتاده و معطل 
که در حوزه مباحات قرار می گیرد و نه تملک آن؛ بلکه حفاظت 
و مراقبت آن در اختیار مقام عمومی است. دوم اراضی »عمومی-
و  مصالح  برای  معد  که  است  دولت  به  متعلق  ملک  که  دولتی« 
انتفاعات عمومی است و ماده ۲۶ قانون مدنی به آن دلالت دارد. مثل 
موزه ها و بیمارستان ها که اکیدا قابل تملک خصوصی نیست؛ هرچند 
گاهی به عنوان ضرورت و به قاعده »الضرورات تبیح المحظورات« در 
قالب هایی مثل طرح مولدسازی ساز فروش نواخته می شود و از کف 

دولت می رود.
نه  و  مردم  متعلق  که  است  ملی«   - »عمومی  اراضی  سوم   -  ۴
حکمرانی است. مثل پل ها و معابر و شوارع عامه که طبق ماده ۲۴ 
قانون مدنی قابل تملک خصوصی نیست. این اموال باید در سیطره 
مالکیت مردم و نه دولت باشد. جاده ها و مسیر ها و دیگر اموال ملی به 

نظر با اموال متعلق دولت دو ساحت متفاوت دارند.
۵ - اراضی عمومی - انفال است که اصل ۴۵ قانون اساسی به آن 

اشعار داشته و شامل دریاها و دریاچه ها و کوه ها و جنگل ها می  شود و 
حریم و بستر رودخانه ها را نیز در بر می گیرد.

 این اموال در تملک دولت نیست، بلکه در اختیار دولت هاست و باید 
بر طبق »مصالح عامه« درباره آنها عمل شود. قانون اساسی اینجا 
انتفاع و اداره و حمایت از این اموال را ملازمه با تملک آنها ندانسته 
و به نظر حکمت مقنن بوده که نگذارد این اموال ملک طلق دولت ها 
تلقی شود تا مبادا با هر پیامد و کسری بودجه و کفگیر ته دیگی 
بروند سراغ مولدسازی اراضی ملی و منابع طبیعی و با اموال عمومی 

هم سوداگری کنند!
۶ - سابقه بد تصرفات و تملکات دولتی آن قدر برای فعالان و مدافعان 
محیط زیست تلخ است که این بار نیز با تفاهم نامه وزارت نیرو و اداره 
ثبت، نخواهند سرنوشت بیش از ۸۴ درصد مساحت کشور که اموال 

عمومی - انفال هستند، به چالش کشیده شود.
 رودخانه ها و بستر ها نباید تملک شوند. اداره و حمایت از آنها هیچ 
ملازمه ای با تملک ندارد. مگر دولت هر کجا باید حمایت و مدیریت 
کند، لزوما باید مالکیت داشته باشد؟! وزارت نیرو و هیچ نهادی نباید 
برای جلوگیری از تجاوز به حریم و بستر به سراغ استیلای مالکانه 
بروند. همه اراضی کشور، اموال عمومی اند مگر خلاف آن ثابت شود. 

اموال عمومی مردم اکیدا نباید دچار قلب مالکیت شوند.
۷ - اینکه یک نهاد صرفا باید متولی باشد و پاسخ گوسازی آن منوط 
به تملک قلمداد شود، یک مغالطه است. اصل تخصص و اصل رجوع 
به خبره از یک طرف و اصل مصلحت عمومی و منافع عمومی از 
طرف دیگر ایجاب می کند که سراغ تملک اراضی نرویم. به جای 
حفظ آبخانه ها و رودخانه ها دست به کشتن رودخانه ها نزنیم. آب 
کشور حساس است. بهترین اراضی حاصلخیز در بستر رودخانه هاست 
و تملک آن محتمل است بستر تغییر کاربری ها و تملک ها را هموار 

کند. دولت برای اداره الزامی برای سند گرفتن ندارد.
۸ - در گذشته اراضی خالصه در نظام حقوقی کشور داشتیم؛ اموال 
غیر منقول از قبیل زمین ها و مراتع و املاک تحت تملک دولت که 
شأن دولت در مالکیت و اداره آنها مانند یک مالک خصوصی بوده 
است. به این تعبیر خالص جات در برابر مشترکات عمومی و اموال 
ما  امروزه  اما  قرار می گرفتند؛  و...  عمومی نظیر میادین، خیابان ها 
اراضی مربوط به بستر رودخانه ها را جزء انفال می دانیم و باید دید 

در چه وضعیت حقوقی قرار دارند.
کمینگاه  در  را  اراضی  بهترین  که  است  آن  اقدام  بدترین   -  ۹
سوء استفاده قرار دهیم. اجازه ندهیم تجاوز مقدر و محتمل کلید 
بخورد. ما در نظام حقوقی فعلی درباره وضعیت مالکیت چند قاعده 
و  اراضی  ملی شدن  قانون  و  آب  عادلانه  توزیع  قانون  در  حقوقی 
موازینی برای تمشیت آب ها و حریم رودخانه ها ذیل اصل انفال داریم. 
اکنون نیز در قانون جنگل ها و مراتع درباره مستثنیات آن شبهه هایی 
وجود دارد. ما نباید تصمیمی بگیریم که در آتیه مخاطرات تعرض به 
محیط زیست و تغییر کاربری و واگذاری به تعاونی ها و مولدسازی ها 

تداعی تخریب ویرانگر منابع طبیعی را رقم بزند.
به  ایجاب می کند دست  مقام عمومی  اصل هدف شایسته   -  ۱۰
تجاوز از حدود اختیارات نزده و حفظ محیط زیست را در زمره اعمال 
با کم توجهی به آن زمینه تعرض را  نباید  حاکمیتی قلمداد کند. 
فراهم کنیم. مسئله زمین و آب در کشور همیشه مورد توجه دولت ها 
و شهروندان بوده و اکنون که با خطرات اقلیمی و خشک سالی ها 
مواجیهم، باید تمرکز پایشی و مراقبتی مضاعفی را داشته باشیم تا 
ضمن پرهیز از نگاه تصدی گرانه و سوداگرانه، منابع طبیعی کشور 
حفظ شود و با نگاه های مقطعی دولت ها، خیر عمومی و منافع جمعی 

و ملی به محاق نرود.

مصائب محیط  زیستی صدور اسناد بستر رودخانه ها مصائب محیط  زیستی صدور اسناد بستر رودخانه ها 

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان با ابراز اینکه تولید 
نهال حرا از ابتدای دولت سیزدهم تاکنون در این استان به پنج 

میلیون اصله رسیده است، گفت: این درحالی است که در طول 
سال های ۹۸ و ۹۹ ، تنها ۱۰۰ هزار نهال در این استان تولید 

شده است.
 سید محمد نور موسوی افزود: تا پیش از دولت در مجموع ۱۰۰ 
هزار نهال حرا در شهرهای ساحلی استان هرمزگان تولید و کشت 
و ۱۴۰۱  در سال های۱۴۰۰  که  است  درحالی  این  است،  شده 
یعنی در دولت مردمی این میزان به ۲ میلیون نهال با ۲۰ برابر 
افزایش رسید و امسال )۱۴۰۲( نیز سه میلیون اصله نهال دیگر 

تولید و کشت آن آغاز شده است.
وی بیان کرد: با توجه به تعهد ملی سالانه، ۶ میلیون و ۵۰۰ هزار 
درخت در استان، سعی داریم هر سال سه میلیون نهال حرا را 

تولید و کشت کنیم.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان اظهار کرد: پیش 

از دولت سیزدهم، مساحت جنگل های حرا در استان ۱۹ هزار 
و ۶۵۰ هکتار بوده که با طرح های توسعه ای این میزان براساس 
آخرین تصاویر ماهواره ای، با پنج هکتار افزایش به ۲۵ هزار هکتار 

رسیده است.
موسوی ادامه داد: جنگل  های دریایی حرا از اول خرداد به مدت 
یک ماه گل های خوشه ای زرد رنگ می دهند و از آخر مردادماه 
بذر آن برای تولید نهال از این درختان برداشت می شود که با 
مشارکت مردم بومی ساحل نشین بذرها برداشت و کاشت نهال در 

آبان ماه و آذرماه انجام می شود.
وی اضافه کرد: حرا از گونه های درختان دریایی شناور در سواحل 
خلیج فارس و زیستگاه مهمی برای آبزیان، بی مهرگان و پرندگان 
است که نقش تاثیرگذاری در حفظ اکوسیستم دریایی دارد.صیانت 
از جنگل های مانگرو )چندل و حرا( یکی از مصوبات سفر رییس 

جمهور در دور نخست به استان هرمزگان بوده است و در این 
راستا ۲۰۰ میلیارد ریال اعتبار برای توسعه و احیای این جنگل ها 
مصوب شد.طرح نهال حرا از دهه ۷۰ با تولید و کاشت بیش از ۱۲ 
میلیون و ۵۰۰ هزار اصله در هرمزگان آغاز شده است.از مساحت 
۶ میلیون و ۹۰۰ هزار هکتاری عرصه های منابع طبیعی هرمزگان، 
یک میلیون و ۹۲ هزار هکتار آن جنگل بوده که ۲۵ هزار هکتار 

آن جنگل حرا است.
کشورمان ایران برای احیا و بازسازی زیست بوم های تخریب شده 
تصمیم به تولید و کاشت درخت کرده است که با دستور رییس 
جمهور طرح مردمی کاشت یک میلیارد درخت در چهار سال کلید 
خورده و با ابلاغ وزیر جهاد کشاورزی، به تکلیف قانونی تبدیل 
شده است و سهم هرمزگان نیز تولید و کاشت سالانه ۶ میلیون و 

۵۰۰ درخت است.

تولید نهال حرا به پنج میلیون اصله رسیدتولید نهال حرا به پنج میلیون اصله رسید
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فساد چای دبش اسفبار است
خبر آنلاین : نادر قاضی پورِ ۶۵ ساله، که سابقه 
نمایندگی ارومیه در مجالس هشتم، نهم و دهم 
را در کارنامه دارد، در حالی که برای حضور در 
مجلس دوازدهم هم کاندیدا شده و مُهر تایید 
هیات اجرایی را گرفته، در خصوص فساد چای 
دبش گفت : در اینجا بحث است که این فساد 
فرقی  جدید.  دولت  یا  بوده  قبل  دولت  برای 
ندارد فساد، فساد است. دولت، دولت جمهوری 
جمهوری  مقدس  نظام  در  است.  اسلامی 
اسلامی که مردم برای ۳۰ میلیون تومان وام 
چندین جلسه به بانک مرکزی می روند و بانک 
مرکزی مسدود کرده و اجازه وام نمی دهد. این 
رقم بالای فساد اسفبار است. معتقد بودم که 
به  باید عزل و مسئولین سریعا  وزیر مربوطه 
دادگاه می رفتند. از قوه قضائیه انتظار داشتیم 
سریعا دادگاه این پرونده را خارج از نوبت در 
صداوسیما پخش می کردند. چنانکه دو نماینده 
در  بودند  نکرده  کاری  هیچ  دهم  مجلس  در 
تلویزیون پخش کردند آخر هم دیوان عدالت 
را  انرژی  این  تبرئه کرد. چرا  را  دو  اداری هر 
سر این رقم بالا نمی گذارند؟ باید ببینند مقصر 
کدام وزیر، وزارتخانه ها و چه کسانی بودند و 
باند چی کسی بود؟ همه را عزل می کردند. 
برخورد می کردند. اگر آقای رئیسی می فهمید 
فلان وزیر گفته این اینکار را انجام بدهد باید او 
را عزل می کرد تا برای بقیه درس عبرت می 
شد و قوه قضائیه با چند نفر برخورد قضایی 
محکم انجام می داد تا برای همه عبرت شود. 
من قبلا در مجلس گفتم که از صندوق توسعه 
ملی دو و نیم میلیارد به جهاد کشاورزی پول 
دادند که برای حمایت از کشاورزان نهاده های 
دامی دهند. این پول را خوردند. در صحن علنی 
سوال کردم و گفتم. اگر در آن زمان قوه قضائیه 
و دولت محکم این کار را پیگیری می کردند و 
مجلس محکم می ایستاد، این فساد دیگر رخ 

نمی داد.

شرق مجرم شناخته شد 
سیاسی  دادگاه های  منصفه  هیات  سخنگوی 
مجرم  آرا  اتفاق  به  شرق  گفت:  مطبوعاتی  و 
شناخته شد. اکبر نصراللهی، سخنگوی هیات 
منصفه دادگاه های سیاسی و مطبوعاتی توضیح 
از استماع دفاعیات  بعد  داد:  »هیات منصفه 
اتفاق  به  را  او  شرق،  روزنامه  مدیرمسئول 
آرا مجرم دانستند و برخی از اعضا در دلایل 
متهم  توضیحات  اساس  بر  گفتند  مخالفت 
فقط ۵ درصد از ۱۲ هزار نفر پاسخ  دهنده به 
نظرخواهی شرق با الزام حجاب مخالف بودند نه 
۸۴ درصد. اتهام  مهدی رحمانیان »شر مطالب 
خلاف واقع« موضوع شکایت دادستان تهران در 
مورد تیتر »مخالفت ۸۴ درصدی با الزام زنان 
به رعایت حجاب« در تاریخ سوم آبان ۱۴۰۲ 
روزنامه  مدیرمسؤول  افزود:  نصراللهی  است. 
شرق در دفاعیات خود، اشتباه در تیتر را قبول 
بود که رسانه های  این  اشتباه تر  کرد و گفت: 
پاسخگویان  از  درصد   ۸۴ نوشتند  خارجی 
 ۸۴ صورتیکه  در  هستند  مخالف  حجاب  با 
این  نظرخواهی  در  شرق  مخاطبان  از  درصد 
روزنامه با اظهارات خانم زهره سادات لاجوردی 
نماینده تهران در مجلس شورای اسلامی در 
حجاب  و  عفاف  احتمالی  قانون  »تأثیر  مورد 
نه  هستند  مخالف  زنان«  حجاب  وضعیت  بر 
در  نصراللهی  حجاب.  رعایت  به  زنان  الزام  با 
پایان گفت: دادگاه رسیدگی به شکایت هیأت 
نظارت بر مطبوعات در مورد پرونده اتهام های 
مدیر مسؤول روزنامه شرق که به ریاست قاضی 
کریمی در شعبه نهم دادگاه کیفری یک برگزار 

شد، متعاقباً صادر خواهد شد.

خبر در استعفای رئیس سازمان سنجش تأکید شد : 

سازمان سنجش توانایی اجراء برگشت به تحصیل متقلبان را ندارد
اداری چندی قبل خبر  : رئیس دیوان عدالت  انتخاب 
را  کنکور  در  تقلب  به  مشکوک  داوطلبان  بازگشت  از 
داد و در پی آن نیز روز شنبه ۲۵ آذر یک شبه حکم 
بازگشت ۳۵ نفر از سوی یکی از شعبات دیوان صادر شد، 
برهمین اساس طی نامه ای پورعباس از ریاست سازمان 
سنجش استعفا کرد.عبدالرسول پورعباس رئیس سازمان 
سنجش آموزش کشور در پی احکام بازگشت به تحصیل 
داوطلبان مشکوک به تقلب که توسط یکی از شعبات 
دیوان عدالت اداری صادر شده  است از ریاست سازمان 

سنجش استعفا کرد.
پورعباس در متن استعفای خود آورده است:

حدود دو سال از خدمت در سازمان سنجش آموزش 
کشور با پدیده بازگشت متخلفین کنکور سال های ۱۴۰۰ 
با تصویب استفساریه  از آن مواجه بودیم که  و ماقبل 

ماده ۱۱ قانون تخلفات و جرائم آزمون های سراسری، در 
به  عمل  با  کامل  طور  به   ۱۴۰۲ و   ۱۴۰۱ سال های 
قانون استفساریه پدیده تقل مدیریت شد. ولی نظریه 
عطف به ماسبق نشدن استفساریه در موارد مختومه، 
با برداشت های متفاوت روبرو شد و اعتقاد دیوان عدالت 
اداری به برگشت همه مشکوکین به تقلب است که قبلا 
در هیات های بدوی و تجدیدنظر مستقر در سازمان و 
شعبات بدوی و تجدیدنظر دیوان به طور قطعی محکوم 
شده اند، که در مصاحبه مطبوعاتی رئیس محترم دیوان 
بر این موضوع تاکید شد، هم اکنون تعداد زیادی دستور 
موقت مبنی بر برگشت به تحصیل این افراد صادر شده 
است. از آنجا که عمل به احکام دیوان لازم و ضروری 
توانایی  عملًا  سنجش  سازمان  دیگر  سوی  از  و  است 
اجراء این حجم از برگشت به تحصیل متقلبان را ندارد، 

تصمیم  به کناره گیری از ریاست سازمان گرفته تا شرایط 
برای فرد دیگر جهت اجرای احکام صادر شده، فراهم 
شود. لذا از ساعت ۱۱ صبح تاریخ ۲۷ آذر ۱۴۰۲ کلیه 
هیچگونه  و  نموده  واگذار  را  سازمان  مسؤولیت های 

مسؤولیتی در قبال آن بعهده نمی گیریم.

می روم ولی دانشجوی متقلب را نمی پذیرم 

فارس : رئیس دانشگاه شهید بهشتی درباره بازگشت 
به تحصیل داوطلبان کنکوری مشکوک به تلقب گفت: 
برای آموزش عالی کشور متأسفم که مجبور است این 
افراد را با حکم قضایی در دانشگاه  بپذیرد، بنده حاضرم 
از سمتی که دارم کناره گیری کنم ولی پذیرای این افراد 

اخیرا حکمتعلی  که  دستوری  نیستم.با  دانشگاه  در 
مظفری  رئیس دیوان عدالت اداری درباره وضعیت 
دانشجویانی که با نظر هیأت رسیدگی به تخلفات در 
داد،  شده اند،  شناخته  متخلف  سراسری  آزمون های 
در  دانشجو  هزار  از ۵  بیش  شاهد حضور  زودی  به 
کلاس های درس خصوصا کلاس های علوم پزشکی 
دانشگاه  رئیس  آقامیری  بود.سیدمحمود  خواهیم 
شهید بهشتی با بیان اینکه تا این لحظه دانشجویی 
به دانشگاه شهید بهشتی معرفی نشده است، گفت: 
واقعاً برای آموزش عالی کشور متأسفم که مجبور است 
این شرایط را بپذیرد، دانشجویانی که می خواستند با 
تقلب وارد دانشگاه شوند، امروز بتوانند با حکم قضایی 
وارد دانشگاه شوند. این موضوع با هیچ منطق جهانی، 
علمی و آموزشی سازگار نیست. وی با تاکید بر اینکه 

و  متخلفین  تشویق  دقیقاً  موضوع  این  دارم  اعتقاد 
متقلبین برای ورود به دانشگاه است، گفت: متأسفانه 
این افراد تقلب و تخلف کرده اند و بنده با اصل قضیه 
مخالف هستم. اگر این افراد به دانشگاه شهید بهشتی 
معرفی شوند، بنده نمی توانم این دانشجویان را بپذیرم. 
قطعاً از سمتی که دارم کناره گیری می کنم ولی چنین 
کرد:  خاطرنشان  آقامیری  نمی پذیرم.  را  دانشجویانی 
پذیرش چنین دانشجویانی به منزله بی ثبات کردن نظام 
آموزش عالی کشور است. یعنی به هم ریختگی سیستم 
آموزش عالی کشور با حضور متقلبی که سواد ندارد و 
توانسته با کلک وارد دانشگاه شود و با چنین پروسه ای 
فارغ التحصیل شود، این فرد وارد عرصه جامعه می شود؛ 
بنابراین احتمال دارد جامعه با سواد کم و مدرک چنین 

افرادی آلوده شود. 

دامن جمهوری اسلامی از فساد پاک 
و تمیز است

که  کسانی  جواب  در  نوشت:  کیهان  روزنامه 
دارد  وجود  سیستمی  فساد  کشور  در  می گویند 
اسلامی  جمهوری  در  اگر  فساد  می کنم  عرض 
پرونده های  نمی توانست  کسی  بود  سیستماتیک 
فساد اقتصادی و سیاسی و... را افشا بکند و این 
پرونده ها در مسیر رسیدگی قرار بگیرد. لباس سفید 
و تمیز است که آلودگی را خوب نشان می دهد. 
چون دامن جمهوری اسلامی از فساد پاک و تمیز 

است فساد چای دبش به چشم آمده است.
روزنامه رسالت  هم نوشت: برخی رسانه ها با اشاره 
به پرونده چای دبش، از آن با عنوان مصداق فساد 
دقیقا همین  درحالی که  نام برده اند.  سیستماتیک 
پرونده دبش، نشان روشنی از عدم امکان تحقق 
فساد سیستماتیک در کشور و دستگاه های اجرایی 
آن است. کشوری که در آن هرچند سال یک بار، 
قدرت و مذاق حاکمیت، منبعث از خواست مردم 
جابجا می شود نمی تواند فساد سیستماتیک داشته 
باشد. همین که فسادی تا این حد پیچیده شناسایی 
می شود، یعنی فساد سیستماتیک نیست. باید دقت 
با  کرد که پرونده ای مانند دبش و نحوه مواجهه 
آن، به امنیت سرمایه و آرامش سرمایه گذار آسیب 
نزند. بحث بر سر مماشات با متخلفان نیست بلکه 
باید دقت کرد اقدامات شتاب زده هم زمان با پیوست 
رسانه ای، می تواند انگیزه حتی موجب فرار سرمایه 
داخلی شود که در برخی ادوار شده است. طبیعی 
است که در چنین محیطی، انتظار جذب سرمایه 

خارجی به شوخی نزدیک تر است.

آغاز ثبت نام حج تمتع احتمالا تا ۲ 
هفته دیگر

بعثه  برنامه ریزی  شورای  در  حسینی  سیدعباس 
مقام معظم رهبری و سازمان حج و زیارت گفت: 
این مجموعه آمادگی دارد تا عملیات حج را همراه 
با عمره پیگیری کند.ثبت نام عمره از ۲۲ آذرماه 
آغاز شده است و همچنان ادامه دارد. سازمان حج و 
زیارت برای حدود ۷۰ هزار نفر سهمیه عمره درنظر 
گرفته است. درحالی که قرار بود این متقاضیان از 
سه شنبه ۲۸ آذرماه به عربستان اعزام شوند، برنامه 
افتاد.  تعویق  به  دی ماه  نیمه  تا  تقریبا  سفرشان 
این  تعویق  درباره  زیارت  و  حج  سازمان  رییس 
سفرها گفت: این تصمیم پس از مشورت با وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی و نماینده ولی فقیه در 
امور حج و زیارت اتخاذ و مقرر شد که بستر لازم 
فراهم و با ظرفیت کامل، دوره های سفر عمره آغاز 
شود.بنابر اعلام این سازمان، درحال حاضر حدود 
۵ میلیون و ۷۰۰ هزار نفر در نوبت عمره و حدود 
یک میلیون نفر در نوبت حج تمتع هستند. نماینده 
عربستان  در  هم اکنون  که  زیارت  و  سازمان حج 
است، پیش تر گزارش کرده بود بخشی از خدمات 

مورد نیاز زائران برای حج تمتع رزرو شده است.

خبر

آنفلوآنزا تا ۲ هفته دیگر به اوج می رسد 
شرق : متخصص بیماری های عفونی گفت: تعداد موارد 
نظر  به  و  بالاست  کشور  در  هم  هنوز  آنفلوآنزا  به  ابتلا 
می رسد اواخر آذر و اوایل دی به پیک برسد و پس از آن 
شاهد کاهش موارد ابتلا باشیم. آمیتیس رمضانی درباره 
وضعیت شیوع آنفلوآنزا در کشور گفت: تعداد موارد ابتلا 
به آنفلوآنزا هنوز هم در کشور بالا است و به نظر می رسد 
اواخر آذر و اوایل دی یعنی حدود یک تا ۲ هفته دیگر به 
پیک برسد و شاهد کاهش موارد ابتلا باشیم. هم اکنون با 
شیوع آنفلوآنزای نوع A که جدی تر و شدیدتر است مواجه 
هستیم، این نوع آنفلوآنزا از اواخر شهریور و اوایل مهر آغاز 
می شود و تا اواخر آذر و اوایل دی ادامه دارد و هنوز زود 
است که بگوییم موارد ابتلا به این بیماری کاهش یافته هر 
چند دیگر شدت سابق را ندارد و با بر اساس تست ها تا 
حدودی هم کاهش پیدا کرده است.رمضانی با بیان اینکه 
آنفلوآنزای نوع A در سال های پیش از شیوع کرونا دیرتر 

شروع می شد و دیرتر هم به پیک می رسید، عنوان کرد: 
پس از این دوره تقریبا از نیمه بهمن شیوع آنفلوآنزای نوع 
B را داریم که این نوع آنفلوآنزا هم تا فروردین و اوایل 
اردیبهشت ادامه دارد.این متخصص بیماری های عفونی 
این بیماری ها در هر تجمعی  با توجه به شیوع  افزود: 
امکان انتقال آن ها وجود دارد، به همین دلیل نیز باید 
در تجمعات خانوادگی شب یلدا مراقب افراد سالمند و 
کودکان باشیم چرا که حتی عفونت های تنفسی ساده 
که در جوانان و افراد سالم می تواند بدون عارضه و سبک 

باشد و در کوتاه مدت بهبود یابد می تواند در سالمندان، 
افراد دارای بیماران زمینه ای و کودکان شدید و همراه با 
عارضه باشد و از این رو لازم است شیوه نامه های بهداشتی 
که در دوران شیوع کرونا مورد توجه قرار می گرفت در 
همه زمان ها سرلوحه قرار گیرد. این پزشک متخصص 
بیان کرد: حضور در فضاهای بسته که تعداد زیادی از افراد 

در آن حضور دارند و به دلیل سرما تهویه مناسبی هم 
ندارد موجب انتقال انواع ویروس ها و باکتری ها می شود 
که می تواند برای کودکان زیر ۵ سال، سالمندان بالای 
۷۰ سال و افراد دارای بیماری زمینه ای مشکل ساز شود 
چرا که این گروه ها بیشتر از سایر افراد مستعد ابتلا به 

عفونت های ویروسی و باکتریایی تنفسی هستند.

مجموعه شعر نامه ای به آسمان شفیعی کدکنی موفق به دریافت مجوز نشر نشده است

مجموعه شعر »نامه ای به آسمان« محمدرضا شفیعی کدکنی 
هنوز موفق به دریافت مجوز نشر نشده است. مدیرکل دفتر 
توسعه کتاب و کتابخوانی وزارت ارشاد می گوید جلسه هیأت 

نظارت برای بررسی این کتاب برگزار می شود. محمدعلی 
مرادیان، مدیرکل دفتر توسعه کتاب و کتابخوانی وزارت 
مجوز  صدور  وضعیت  درباره  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ 
مجموعه شعر جدید محمدرضا شفیعی کدکنی - شاعر، 
نویسنده و استاد زبان و ادبیات فارسی - گفت: نکته ای 
راجع به کتاب نداریم؛ منتها کتاب دارد خوانده می شود. 
به چند نفر از اهالی شعر نیز کتاب را داده ایم تا بخوانند 
و نظرشان را بگویند. ان شاءالله درباره کتاب تصمیم گیری 
شود. به صورت کلی کتاب در فرایند صدور مجوز است.
او درباره تأخیر در بررسی این کتاب نیز خاطرنشان کرد: 
ما تغییراتی در گروه شعر داشتیم و به همین دلیل فرایند 
آذردرباره   ۲۸ سه شنبه،  است.  شده  زمان بر  مجوز  صدور 

بزرگسالان  کتاب  بر  نظارت  شورای  جلسه  در  کتاب  این 
تصمیم گیری می شود؛ برای این که شأن استاد شفیعی حفظ 
شود، هفته گذشته کتاب برای اعضای هیأت نظارت ارسال 
شده و آن ها دارند کتاب را بررسی می کنند تا فردا درباره 
نظر هیأت  ویژه  درباره کتاب های  کتاب جمع بندی شود. 
نظارت را اخذ می کنیم تا کار اتقان بیشتری داشته باشد.
مرادیان در بخش دیگری از سخنان خود یادآور شد: سالانه 
۱۲۰ هزار عنوان کتاب به اداره کتاب می آید، به خاطر همین 
سعی کردیم به فرایند صدور مجوز سرعت بخشی کنیم اما 
رسیدن به یک توازن، زمان بر  خواهد بود. در سه ماه حضورم 
در دفتر توسعه کتاب و کتابخوانی،  با افزودن کارشناسان 

متبحر سعی کردیم کار صدور مجوز را سرعت ببخشیم.
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وزیر ورزش و جوانان وارد 
بندرعباس شد

کیومرث هاشمی وزیر ورزش و جوانان که برای 
و  ایران  فوتسال  ملی  تیمهای  دیدار  تماشای 
روسیه، از طریق فرودگاه بین المللی بندرعباس 
وارد این شهر شد و سپس با همراهی مدیران 
کل ورزش و جوانان استانهای هرمزگان و فارس 
بصورت زمینی عازم شهرستان لارستان فارس 
امنیتی  سیاسی  معاون  کامرانی  است.احسان 
مظفرمهری  هرمزگان،  استانداری  اجتماعی  و 
جوانان  و  ورزش  مدیرکل  نسب  خادمی 
مدیرکل  و  کل  اداره  این  معاونین  هرمزگان، 
ورزش و جوانان استان فارس برای استقبال از 

وزیر ورزش و جوانان در فرودگاه حاضر شدند.
تمرکززدایی از پایتخت و شهرهای بزرگ 

در دستور کار
ملی  تیم  دیدار  حاشیه  در  هاشمی  کیومرث 
میزبانی  به  که  روسیه  مقابل  ایران  فوتسال 
این  داشت:  اظهار  شد  برگزار  لار  شهرستان 
سالن در سفر هیئت دولت به استان فارس به 
بهره برداری رسید. همان زمان قول دادیم دیدار 
ایران و روسیه در این سالن برگزار شود و از اینکه 
قول ما عملی شد، خوشحال هستیم.وی افزود: 
برای برگزاری این مسابقه دوستانه، عوامل زیادی 
مانند استاندار فارس و فرماندار لارستان زحمت 
کشیدند و شرایط خوبی فراهم کردند. خوشحال 
هستیم که مردم لارستان شاد هستند و بازی 
دو تیم ملی را از نزدیک می بینند. این اتفاق در 
شهرستانی کوچک می افتد.وزیر ورزش و جوانان 
با اشاره به وعده های خود به نمایندگان مجلس 
گفت: از همان روز اول گفتم که تمرکززدایی 
می کنیم  تلاش  ماست.  اصلی  برنامه های  جزو 
تمرکز را از تهران و حتی شهرهای مرکز استان 
که  ببریم  شهرستان هایی  به  و  کنیم  خارج 
ظرفیت لازم را دارد. می بینید که این مسابقه 
با چه استقبال کم نظیری از مردم همراه شده 
باشند. داشته  ادامه  میزبانی ها  این  امیدوارم  و 

هاشمی خاطرنشان کرد: از خیّرین محترم بابت 
احداث سالن، فرماندار لارستان، اداره ورزش و 
جوانان استان فارس و شهر لارستان، فدراسیون 
فوتبال، مهدی تاج و رئیس کمیته فوتسال هم 
تشکر می کنم که درخواست ما را برای برگزاری 
بازی در این شهر اجابت کردند. وحید شمسایی 
نیز تمام توان خود را گذاشت تا بازی در لارستان 

برگزار شود.
مقابل  ایران  فوتسال  ملی  تیم  پیروزی 

روسیه
نخستین دیدار دوستانه تیم های ملی فوتسال 
۲۷آذر  مورخ   ۱۹ ساعت  راس  روسیه  و  ایران 
طوبی  مجتمع  استادیوم  سالن  در  حالی  در 
شهرستان لار برگزار شد که استقبال گسترده 
طرفداران اتمسفر غیر قابل وصفی را ایجاد کرده 
بود.شاگردان وحید شمسایی که ابتدای مسابقه 
با ترکیب: باقر محمدی، محمدحسین درخشانی، 
علی اصغر حسن زاده، مهدی کریمی و سعید 
احمد عباسی وارد زمین شدند توانستند روسیه 
دو شکست  بر  سه  نتیجه  با  مسابقه  پایان  در 
تیم  برای  زاده  و حسن  گل(  دهند.کریمی)دو 
ملی فوتسال ایران گلزنی کردند.نیلوفر آرتن و 
اونوف سرگی هم برای روس ها گلزنی کردند.این 
دیدار در حضور کیومرث هاشمی وزیر ورزش 
و جوانان، مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال، 
مهدی فروردین رئیس فراکسیون ورزش مجلس 
هیأت  عضو  اصولی  احسان  اسلامی،  شورای 
رئیسه و رئیس کمیته فوتسال، بروجردی رئیس 
شورای  مجلس  ملی  امنیت  کمسیون  سابق 
دهقان  مجلس،  نماینده  اسلامی، حسین  زاده 
پیشکسوتان  از  چند  تنی  لارستان   فرماندار 

فوتسال و فوتبال برگزار شد.

خبر فولاد هرمزگان مغلوب تیم دوم جدول رده بندی شد

تیم فولاد هرمزگان در هفته نهم لیگ برتر بسکتبال 
به دیدار شهرداری گرگان  باشگاه های کشور در خانه 
فجر  سالن  در  هرمرگان  فولاد  پوشان  رفت.سفید 

بندرعباس به مصاف تیم رده دومی شهرداری گرگان 
رفتند و در پایان با نتیجه ۹۶ بر ۵۴ شکست خورد.

تیم فولاد هرمزگان که با ۸ امتیاز قعرنشین جدول رده 
با  بندی است در مصاف تیم  شهرداری گرگان که  
کسب ۱۵ امتیاز در جایگاه دوم قرار داشت کوارتر اول را 
۲۳ بر ۱۳ نتیجه را واگذار کرد. در کوارتر دوم و پایانی 

نیمه نخست 
بازی ۲۱ بر ۱۳ شد تا در مجموع شهرداری گرگان ۴۴ 
بر ۲۶ پیروز به رختکن برود.در کوارتر سوم قرمز پوشان 
شهرداری گرگان نسبت به نیمه اول بهتر بازی کردند و 
موفق شدند اختلاف امتیاز را بیشتر کنند و ۶۹ بر ۳۷ به 
برتری برسند.در کوارتر پایانی و نیمه دوم این بازی تیم 

شهرداری گرگان حرف برای گفتن برای فولاد هرمزگان 
نگذاشت و در یک بازی کاملا برتر با نتیجه ۹۶ بر ۵۴ 
میزبان خود را شکست داد تا نهمین باخت شاگردان رضا 
هنگام پور در تیم فولاد هرمزگان رقم بخورد.لیگ برتر 
بسکتبال باشگاه های کشور با حضور تیم های شهرداری 
گرگان ، ذوب آهن اصفهان ، طبیعت تهران ،  پالایش 
نفت آبادان،  کاله ،  مس رفسنجان ، مهرام ، لیموندیس 
فارس ،  آورتا ساری ، مس کرمان  رعد پدافند هوایی 
مشهد و پالایش نفت بندرعباس به صورت دوره ای  در 
جریان است که در پایان تیم های اول تا هشتم به مرحله 
پلی آف صعود می کنند تا تکلیف تیم قهرمان مشخص 

شود.

رئیس هیئت پزشکی فوتبال هرمزگان: 

نجات جان فوتبالیست  برایم مهم بود

کیا  تیم  مدافع  که  در حالی  بانوی کشورمان  پزشک 
در جریان مسابقه ای از لیگ دسته دوم فوتبال مصدوم 
شده بود، با اقدامات به موقع جان او را نجات داد.دکتر 
سحر  ستاری دراین باره  گفت: من به عنوان رئیس هیئت 
پزشکی فوتبال هرمزگان فعالیت و قبل از شروع بازی 
مانند دیگر دیدارها به دستور ناظر آمبولانس و امکانات 
پزشکی را چک می کنم. ازآن جایی که بازی آقایان بود 
و پزشکیار آقا حضور داشت، من در حاشیه و کنار ناظر 
مستقر بودم، وقتی صحنه ای حساس پیش آمد، به دلیل 
اینکه پزشک هستم و نجات جان انسان ها اهمیت زیادی 

دارد، ریسک نکردم و سریع خودم را به صحنه رساندم.
از داوریا ناظر  اجازه نگرفتم 

لحظات  و  کیا  مدافع  مورد مصدومیت شدید  در  وی 
خطرناک این مسابقه عنوان کرد: تقریباً دقیقه ۷۵ بود 
که مهرشاد زارع بازیکن شماره ۶ تیم کیا به دلیل ضربه 
افتاد،  از هوش رفت و روی زمین  به گیجگاه و فک، 
کنار زمین بودم و از صحبت های آقای هادی مهدوی کیا 
مربی آکادمی کیا متوجه موضوع شدم. بعد از این اتفاق 
به جهت اهمیت جان انسان ها به خلاف رویه همیشگی، 
از ناظر یا داور مسابقه اجازه نگرفتم و به سرعت خودم 
فوتبال  پزشکی  هیئت  رساندم.رئیس  صحنه  سر  را 
بازیکن  رسیدم فک  به صحنه  وقتی  هرمزگان گفت: 
بسته و نفسش قطع شده بود، با اقداماتی که انجام دادم 

کم کم فک بیمار را باز کردم و وقتی مسیر تنفسی او 
باز شد، آرام آرام مشکل نفس کشیدن هم برطرف 
آمد.  هوش  به  بازیکن  مراقبت ها  این  از  بعد  شد، 
خوشبختانه زبان بیمار در آن لحظات دچار خونریزی 
نشده بود. برای اینکه میزان هوشیاری او را بسنجم، 
نام و نیمه بازی را پرسیدم که خوشبختانه پاسخ های 
اما  از این جهت خیال مان راحت شد؛  درستی داد، 

کمی سرگیجه و سنگینی داشت.
ستاری تصریح کرد: سپس با ۱۱۵ تماس گرفتیم و 
با تشریح شرایط، خواستار آمبولانس دیگری شدیم. 
بازیکن از طریق آمبولانس مجهز به بیمارستان رفت 
تا بعد از سی تی اسکن وضعیتش مشخص شود. گاهی 
را  آن  سی تی اسکن  بیاید،  پیش  عارضه ای  اگر  اوقات 
چنین  در  نمی شود،  معلوم  چیزی  و  نمی دهد  نشان 
تحت  ساعت   ۴۸ تا  بیمار  که  است  بهتر  شرایطی 
خلیج  بیمارستان  در  بازیکن  بنابراین  باشد،  مراقبت 
فارس بستری شد، خوشبختانه مشکل خاصی نداشت 
و کارهای ترخیص او انجام شد.رئیس هیئت پزشکی 
او  پزشکیار،  با حضور  که  دراین باره  هرمزگان  فوتبال 
وارد صحنه شده است، گفت: در لیگ برتر و مسابقات 
سطح بالا الزام به حضور پزشک است اما در مسابقات 
لیگ یک یا دو این الزام وجود ندارد، حضور پزشکیار یا 
نیروی آموزش دیده کافی است اما وقتی صحنه حساسی 
رخ می دهد ممکن است پزشکیار نتواند اقدام لازم را 
به خوبی اجرا دهد، وقتی پای جان یک انسان مطرح 
است، جای هیچ ریسکی وجود ندارد، بنابراین خودم 

سریعاً وارد صحنه شدم.
تر  پایین  های  لیگ  مسابقات  در  پزشک  حضور 

الزامی شود 
وی با طرح پیشنهاد برای ارتقای سطح امنیت سلامت 
بازیکنان حین مسابقات فوتبال در کشور عنوان کرد: هر 
بازی نیازمند دو آمبولانس است؛ آمبولانس اول الزاماً 

باید مجهز باشد اما آمبولانس دوم اگر به دستگاه احیا 
و شوک مجهز نشود، مشکلی نیست، در همین مسابقه 
به دلیل اینکه یک آمبولانس وجود داشت، ناچار شدیم از 
۱۱۵ درخواست آمبولانس دیگری داشته باشیم. اگرچه 
پایین تر کاملًا  حضور پزشکیاران در مسابقات سطوح 
مطابق با قانون است، اما در صورت بروز اتفاقات خاص از 
آنها انتظاری نیست که به موقع اقدام لازم را انجام دهند، 
امیدوارم الزام لیگ برتر که باید پزشک حضور داشته 

باشد برای لیگ های پایین تر هم اجرایی شود.
اولین بانوی پزشک هیئت فوتبال هستم 

ستاری گفت: فکر می کنم جزو معدود بانوان پزشکی 
هستم که به عنوان رئیس هیئت پزشکی فعالیت می کنم 
و از اینکه به حضور پزشکیار اکتفا نکردم، خوشحالم. 
قبل از این هم چه در سالن، چه در ورزشگاه بهترین 
جای ممکن را در اختیارم قرار دادند و با نهایت احترام 

با من برخورد کردند.
 فکر می کنم جزو اولین خانم های پزشکی هستم که 
می کنم  فعالیت  حوزه  این  در  هراتیان  خانم  به همراه 
شود. چندبرابر  انگیزه ام  می شود  باعث  موضوع  این  و 
وی درباره اینکه چطور به عنوان پزشک هیئت فوتبال 
انتخاب شد و در این زمینه فعالیت می کند، یادآور شد: 
از سال ۱۳۸۹ در رشته پزشکی فارغ التحصیل شدم و در 
همین جا کار می کنم، سال ۱۳۹۵ دوره پزشکی فوتسال 
را زیر نظر فدراسیون فوتبال و خانم هراتیان گذراندم، 
چند وقت بعد دوره دیگری زیر نظر فدراسیون پزشکی 
ورزشی سپری کردم که ۵۰ ساعت آن عملی بود، همین 
موضوع و علاقه شخصی  باعث شد دوره  عملی ام را در 
اردوهای تیم های فوتبال و فوتسال بگذرانم، چند وقت 
بعد هم به عنوان رئیس هیئت پزشکی فوتبال هرمزگان 
انتخاب شدم، در زمان حاضر پزشک تیم فوتبال بانوان 
خاتون بم هستم و به همراه آنها در جام باشگاه های آسیا 

شرکت کردم.

سرپرست کمیته پاراسل کشور 
منصوب شد

با حکم سرپرست فدراسیون ورزش های دریایی 
و ساحلی جمهوری اسلامی ایران ، محمد امین 
سلطان زاده رئیس هیئت ورزش های دریایی و 
ساحلی بندرعباس به عنوان سرپرست کمیته 

پاراسل کشور منصوب شد.
فدراسیون  پیشنهاد رضا شجیع سرپرست  به 
ورزش های دریایی و ساحلی جمهوری اسلامی 
ایران و طی حکمی از سوی ایشان ،محمد امین 
سلطان زاده رئیس هیئت ورزش های دریایی و 
ساحلی بندرعباس به عنوان سرپرست کمیته 
امین  محمد  حکم  در  شد.  منصوب  پاراسل 
سلطان زاده آمده است: با استعانت از خداوند 
متعال و با عنابت به تعهد توانمندی و تجربیات 
ارزنده جنابعالی در امور مدیریتی و اجرایی، به 
کمیته  سرپرست  سمت  به  ابلاغ  این  موجب 
پاراسل کشور فدراسیون ورزش های دریایی و 
می  منصوب  ایران  اسلامی  ساحلی جمهوری 

شوید.
پیگیری  به  نسبت  جدیت  با  رود  می  انتظار 
با  مطابق  خود  های  مسئولیت  و  وظایف 
اساسنامه فدراسیون های ورزشی و همچنین 
تشکیل کمیته های استانی ذیربط با هماهنگی 
لطف  به  و  نموده  اقدام  استانی  های  هیئت 
مقدس  نظام  خدمتگزاری  در  منان،  خداوند 
ارزشمند  جامعه  و  ایران  اسلامی  جمهوری 
و  موفق  کشور  ساحلی  و  دریایی  ورزش های 

موید باشید.

کسب 4 مدال رنگارنگ توسط 
ورزشکاران قشمی در مسابقات 

کشوری یوگا
مدیر امور فرهنگی، اجتماعی و ورزش سازمان 
توسط  رنگارنگ  مدال  از ۴  قشم  آزاد  منطقه 
ورزشکاران قشمی در مسابقات کشوری یوگا در 
دو گروه A و B و دعوت دو ورزشکار قشمی به 
تیم ملی یوگای ایران خبر داد. مجتبی سلیمی 
ورزشکاران  کرد:  اظهار  مطلب،  این  بیان  با 
و  نقره  طلا،  مدال  چهار  شدند  موفق  قشمی 
برنز در گروه A و B مسابقات کشوری یوگا 
آقایان کسب کنند.وی ادامه داد: مسابقات یوگا 
کشوری آقایان، روز جمعه ۲۴ آذر به میزبانی 
استان همدان برگزار شد و در این مسابقات، ۷ 
یوگا کار هرمزگانی در  رده های سنی مختلف، 

مدال کشوری کسب کردند.
مدیر امور فرهنگی، اجتماعی و ورزش سازمان 
منطقه آزاد قشم افزود: در این مسابقات رهام 
فرهادپور، رده سنی ۱۱-۹ سال سطح A  و 
سهیل سخاوتی راد، در رده سنی ۱۷-۱۵ سال 
شدند. طلا  مدال  کسب  به  موفق   A سطح 
سلیمی خاطرنشان کرد: همچنین عرشیا قیام 
دوست در  سنی ۱۴-۱۲ سال سطح A مدال 
برنز و آراد رجبی در رده سنی ۱۴-۱۲ سال 
با اشاره به  سطح B را از آن خود کردند.وی 
کسب مقام دوم تیمی این مسابقات توسط تیم 
منطقه آزاد قشم، گفت: در پایان این رقابت ها 
رهام فرهاد پور و سهیل سخاوتی راد به عنوان 
نفر اول رده سنی خود در سطح A به تیم ملی 

یوگا ایران راه یافتند.

خبر

نیکبخت از سرمربیگری نارنجی پوشان کنار کشید

علی نیکبخت پس از توافق با مدیران شهرداری بندرعباس 
رسما از این تیم جدا شد. علی نیکبخت پس از توافق با 
مدیران شهرداری بندرعباس به دلیل عملکرد نامناسب 
رسما از این تیم جدا شد.  تیم شهرداری بندرعباس تا 
پایان هفته نهم لیگ دسته دوم فوتبال با کسب ۹ امتیاز 

و به دلیل تفاضل گل در مکان  دهم جدول رده بندی 
گروه اول ایستاده است.به احتمال زیاد سرمربی جدید 

تیم شهرداری بندرعباس به زودی معرفی خواهد شد.
تیرماه ۱۴۰۲ علی نیکبخت مربی با تجربه فوتبال ایران 
به  بندرعباس رسماً  با مدیران شهرداری  توافق  از  بعد 
شد.از  معرفی  عباس  بندر  شهرداری  سرمربی  عنوان 
کارنامه درخشان این مربی می توان به صعود با تیم های 
مختلف از جمله خیبر خرم آباد، آلومینیوم اراک،کاوه شهر 
صنعتی ساوه،کاوه تهران و شهرداری تبریز از لیگ دو به 
لیگ دسته اول اشاره کرد. وی پیش از این سابقه هدایت 
ملی،سایپا،  بندرعباس،بانک  شهرداری  پوشان  نارنجی 
تراکتور سازی،ماشین سازی تبریز،نفت و گازگچساران و 
اروند خرمشهر را در کارنامه دارد اما در این فصل نتوانست 
با نارنجی پوشان به نتایج دلخواه برسد . آبان ماه امسال 

نیز اسماعیل رئیسی عضو شورای شهر بندرعباس با انتقاد 
از نتایج ضعیف تیم فوتبال شهرداری بندرعباس گفت : 
نتایج ضعیف تیم فوتبال شهرداری بندرعباس زیر سوال 
است. عملکرد ضعیف تیم فوتبال شهرداری با هزینه کرد 
آنچنانی از بودجه شهرداری و بی مدیریتی در این حوزه 
مورد نقد می باشد.  مواردی که در فضای مجازی، تماس 
شهروندان و مراجعه حضوری مردم به جهت نتایج ناموفق 
فصل قبل و چند بازی این فصل تیم شهرداری بندرعباس 
که از نزدیک در ورزشگاه شاهد آن بودم و مطالبه گری 
جوانان و تماشاگران عزیز استان مبنی بر سابقه ناموفق 
سرمربی فعلی شهرداری و نتیجه ضعیف آن مورد انتقاد 
جدی ورزش دوستان بود. مطالبه گری عمومی مردم در 
زمینه ورزش و ما بعنوان نماینده مردم باید به این مطالبه 

گری عمومی توجه داشته باشیم.  
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به همراه  معاون بهداشتی وزیر بهداشت درمان و آموزش پزشکی 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان، معاونین توسعه و آموزشی 
دانشگاه و مدیر دفتر نظارت بر طرح های عمرانی دانشگاه با حضور 
در محل پروژه بیمارستان ۵۳۱ تختخوابی بندرعباس از روند عملیات 
اجرایی آن بازدید کرد. دکتر حسین فرشیدی در این بازدید که از 
بخش ها و طبقات این مرکز درمانی فوق تخصصی استان صورت 
گرفت ضمن دیدار و گفتگو با مهندسین، در جریان پیشرفت فیزیکی 
پروژه قرار گرفت. دکتر فرشیدی تکمیل و راه اندازی بیمارستان ۵۳۱ 
تختخوابی بندرعباس را گامی مهم در راستای افزایش و ارتقاء تخت 
های بیمارستانی و رفع قابل توجهی از مشکلات بخش درمان استان 
عنوان کرد. وی ابراز امیدواری کرد؛ با حمایت دولت و وزارت بهداشت 
نیروی  با جذب  این پروژه تکمیل، تجهیز و  در زمانبندی مناسب 

انسانی متخصص در خدمت مردم شریف استان خواهد بود.
آزمون استخدامی پذیرش بهورز برگزار شد 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی  هرمزگان 
ازسومین آزمون پذیرش و استخدام بهورز درسال ۱۴۰۲خبرداد دکتر 
غلامعلی جاودان  گفت: آزمون پذیرش و استخدام بهورز برای تامین 
۹۰ بهورز مورد نیاز خانه های بهداشت تابعه دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان در محل دانشکده داروسازی در مجتمع پردیس دانشگاه  

علوم پزشکی هرمزگان برگزار شد.
وی افزود: پذیرش بهورز برای ۹۰خانه بهداشت  از بین داوطلبان در 
یک فضای رقابتی و با رعایت عدالت استخدامی، شایسته گزینی و 
سنجش توانمندی های عمومی و تخصصی از طریق آزمون کتبی 
و مصاحبه و احراز صلاحیت های عمومی انجام می گردد. در این 
آزمون  ۴۰۲ نفرداوطلب شرکت نموده اند.دکتر جاودان اعلام کرد: 
پذیرفته شدگان پس از قبولی در آزمون کتبی و مصاحبه و همچنین 
گذراندن مراحل گزینش، برای گذراندن دوره های آموزشی و مهارت 
آموزی مبتنی بر شرح وظایف، به مراکز آموزش بهورزی زیرمجموعه 
دانشگاه علوم پزشکی معرفی خواهند شد.رییس دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان بیان کرد: از ابتدای  سال،  تاکنون جهت ۱۹۲خانه بهداشت 

اقدام شده است.
در  آذرماه  در  نوزاد  احیای  آموزشی  کارگاه  برگزاری 

بندرعباس
به همت معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان و همکاری 
بیمارستان شریعتی بندرعباس ، کارگاه دو روزه عملی احیای نوزاد 
ویژه پزشکان متخصص اطفال و زنان برگزار شد.دکتر منوچهر کمالی 
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت : در سراسر جهان 
شاهد مرگ و میر نوزادان هستیم اما معمولا بیشترین آمار مرگ و 
میر نوزادان در کشورهای کمتر توسعه یافته رخ می دهد. در واقع 

مرگ کودکان یک عامل عمده نگرانی در اکثر کشورهاست .معاون 
درمان افزود : در کشور ما شرایط مناسب بوده و حاصل تلاشها و 
اقدامات چندین ساله منجر به کاهش مرگ و میر نوزادان شده است.

وی گفت: به اقدامات بهداشتی انجام شده در دهه های اخیر در کشور 
اشاره کرد و اظهار داشت ، افزایش کارکنان بهداشتی ، استفاده از 
بهورزان ، آموزش کارکنان بهداشتی ، مراقبت بهداشت برای کودکان 
و نوزادان ، درمان های مکمل مانند سولفات فروس ، فولیک اسید و 
مولتی ویتامین از جمله اقدامات موثر می باشد.وی با اشاره به ضرورت 
تداوم آموزش ها در بخش بهداشت و درمان گفت : در راستای اجرای 
طرح جوانی جمعیت و بالا بودن آمار زایمان ضرورت ارائه آموزش های 
تخصصی ویژه پزشکان متخصص اطفال ، زنان ،عمومی ، پرستاران 
بیش از پیش احساس می شود.معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان افزود : در راستای الزامات وزارت بهداشت و آموزش پزشکی 
برای گروه هدف کارگاه دو روزه احیای قلبی - تنفسی نوزادان به 
از  نفر  دوره ۳۰  این  در   . شد  برگزار  شریعتی  بیمارستان  میزبانی 
پزشکان متخصص اطفال و زنان شرکت داشتند و شرکت کنندگان را 
با مباحثی مانند آمادگی برای احیا ، تهویه با فشار مثبت ، لوله گذاری 
نای ، تعبیه کاتتر نافی و احیای نوزاد نارس به صورت عملی آشنا شدند 
.دکتر کمالی تصریح کرد: مدرسان این کارگاه اساتید فوق تخصص 
نوزادان که اعضای هیئت علمی می باشند که با این کارگاه آموزشی 
همکاری داشتند لذا از زحمات آنان و همکاری مدیریت بیمارستان 
شریعتی و واحد سلامت نوزادان این معاونت قدردانی می شود .گفتنی 
نوزادان در روزهای ۱۸ و ۱۹  احیای  : کارگاه آموزش عملی  است 

آذرماه برگزار گردید .
غربالگری 37٠ هزار نفر در پویش ملی سلامت

پویش ملی غربالگری دیابت و فشارخون در هرمزگان برگزار شد . 
مرکز  رئیس  و  دانشگاه  بهداشتی  معاون  ذاکری  عبدالجبار  دکتر 
بهداشت استان گفت ؛ این پویش ملی باهدف تشخیص زودرس و 
ماه در سرتاسر  آبان  از ۲۰  و دیابت؛  بالا  به موقع فشارخون  درمان 
کشور آغازشده و تا ۱۵ دی ماه ادامه دارد. معاون بهداشتی دانشگاه  
علوم پزشکی هرمزگان افزود : نیمی از افراد مبتلابه بیماری دیابت و 
فشارخون، از بیماری خود اطلاع ندارند که با پیوستن به پویش ملی 
سلامت و انجام غربالگری دیابت و فشارخون، می توانند از سلامت 
خودآگاه شوند.وی اضافه کرد : در این مدت بیش از ۳۷۰ هزار نفر از 
جمعیت بالای ۱۸ سال هرمزگان )۳۲درصد جمعیت هدف( از آغاز 
پویش ملی سلامت تاکنون در طرح غربالگری دیابت و فشارخون 
شرکت کرده اند.  این پویش در استان در تمام خانه های بهداشت 
مراکز خدمات جامع سلامت )۱۷۷(  و  پایگاه های سلامت   ،)۶۱۸(
دانشگاه ها، مدارس، مراکز تجمعی  ادارات،  تیم های سیار در  و ۳۰ 
در حال اجرا است. ذاکری معاون بهداشتی دانشگاه و رئیس مرکز 
بهداشت استان در نشست با خبرنگاران جمعیت هدف این پویش 
را ۱۰۰ درصد افراد بالای ۱۸ سال در مناطق روستایی و شهرهای 
زیر ۲۰ هزار نفر جمعیت و ۷۰ درصد در سایر مناطق عنوان کرد و 
گفت: انتظار داریم با همکاری مردم و نهادها تا پایان طرح به این 

هدف دست یابیم.
دیابت  و  بالا  فشارخون  به  مشکوک  فرد  از 1۲٠٠٠  بیش   

شناسایی شد
آموزش  را   فشارخون  و  دیابت  غربالگری  ملی  پویش  هدف  وی 
بیماران  کامل  شناسایی   ، مردم  سلامت  سطح  بردن  بالا  بیشتر، 
دیابت و فشارخون بالا و همچنین کنترل بیشتر بیماران دیابت و 

فشارخون ذکر کرد و یادآور شد:  بیش از ۸۰۰۰ مورد جدید مشکوک 
به فشارخون بالا و بیش از ۴۰۰۰ مورد جدید مشکوک به دیابت طی 

این مدت در هرمزگان شناسایی شدند.
ذاکری جمعیت هدف شهرستان های استان را یک میلیون و ۱۴۷ 
انتظار غربالگری  تعداد مورد  ادامه داد:  و  هزار و ۶۳۹مورد دانست 
روزانه ۳۱ هزار و ۱۷ مورد بوده که  تعداد غربال گری شده روزانه 
۲۹هزار و ۳۰۴ است  و انتظار داریم در این طرح ۱۲ درصد جمعیت 
مبتلا به فشارخون و ۶ درصد جمعیت مبتلا به دیابت را شناسایی 
کنیم.وی تصریح کرد:همچنین بیش از ۱۷۶۰۰۰ بیمار باسابقه قبلی 
فشارخون  و دیابت قبل از اجرای طرح شناسایی و تحت خدمات 

درمانی قرار گرفتند.
معاون بهداشتی دانشگاه و رئیس مرکز بهداشت استان بیماری های 
غیر واگیر عامل ۷۸ درصد مرگ ومیرها اعلام کرد  که ۴۵ درصد 
آن ها به بیماری های قلب و عروق مرتبط است و نشان از اهمیت 
این ۲  نارسایی و تشخیص زودرس  بیماری ها است.وی گفت:  این 
بیماری می تواند از ابتلا به سایر بیماری ها پیشگیری کند و از ایجاد 
عوارض دربیماران احتمالی آینده و تحمیل هزینه های درمانی به افراد 
جلوگیری کند. ذاکری اظهار داشت: این طرح سنجش فشارخون، 
مراجعه به پزشک و سنجش قند خون کاملًا رایگان است، بنابراین 
فرصتی است تا وضعیت سلامت خود را ازنظر فشارخون و دیابت 
کنترل کنیم.وی افزود: افرادی که در سال جاری آزمایش قند خون 
ناشتا و همچنین در منزل دستگاه فشارسنج مناسب دارند و قد وزن 
خودشان را می دانند می توانند درخوداظهاری این پویش با باز کردن 
لینک ارسال شده از سوی وزارت بهداشت  شرکت کنند.ذاکری گفت:با 
توجه به اینکه ۲ بیماری فشارخون بالا و دیابت، قاتلین خاموشی 
هستند؛ در بسیار از موارد به خصوص در افرادی که سن زیر ۳۰ سال 

دارند، بدون علامت هستند
او تأکید کرد:این پویش غربالگری دیابت و فشارخون بالا، تمامی افراد 
بالای ۱۸ سال یعنی متولدین ۲۰ آبان ماه ۱۳۸۴ به قبل باید برای 
کنترل فشارخون و قند خون به خانه های بهداشت در روستاها و 
پایگاه های سلامت در شهرها و همچنین مراکز خدمات جامع سلامت 

شهری و روستایی مراجعه کنند.
غربالگری  سلامت،  ملی  پویش  در   خبرنگاران  غربالگری 

دیابت و فشارخون
در راستای اجرای پویش ملی سلامت، غربالگری دیابت و فشارخون 
بهداشتی  معاون  حضور  با  خبری  نشست  و  خبرنگاران  از  جمعی 
با موضوع »پویش ملی سلامت«  دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان، 
برگزار شد. نشست خبری با اصحاب رسانه در سالن کوثر دانشگاه 
برگزار شد. در این نشست که باحضور دکتر عبدالجبار ذاکری، معاون 
بهداشتی دانشگاه، دکتر فریده فخار، مدیرگروه بیماری های واگیر و 
غیرواگیر دانشگاه و جمعی از اصحاب رسانه برگزار شد، غربالگری 
دیابت و فشارخون خبرنگاران نیز انجام شد. بنابر اعلام دکتر رویا 
جهانگیری، مدیر روابط عمومی دانشگاه، ۳۸ خبرنگار غربالگری شدند 
که ۵۸درصد از آن ها بیمار و ۴۲درصد سالم تشخیص داده شدند. 
گفتنی است که ۲.۷درصد از آن ها مبتلا به فشارخون بالا، ۸.۳درصد 
مبتلا به دیابت، ۱۹.۴ درصد در مرحله پیش فشار خون و ۲۷.۷درصد 

پره دیابتیک تشخیص داده شدند.
علوم  دانشگاه  بیمارستانی  پیش  اورژانس  مدیر  انتصاب 

پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی 
از جانب رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان دکتر  ابلاغی  طی 

حسین قاسمی  به عنوان مدیر اورژانس پیش بیمارستانی و حوادث 
دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی دانشگاه منصوب 

شد. شرح این ابلاغ بدین شرح است؛
جناب آقای دکتر حسین قاسمی، متخصص محترم طب اورژانس         

با توجه به تعهد، دانش  و تجارب ارزشمند جنابعالی، به موجب این 
ابلاغ به عنوان مدیر اورژانس پیش بیمارستانی و حوادث دانشگاه علوم 
گردید.  می  منصوب  دانشگاه  درمانی  بهداشتی  خدمات  و  پزشکی 
امیدوارم با توکل به خداوند متعال و با رعایت اصول قانون مداری، 
همکاران  تکریم  سالاری،  شایسته   پاسخگویی،   ، محوری  عدالت 
سازنده،  نقد  و  کارشناسی  نظرات  از  گیری  بهره  رجوع،  ارباب  و 
تمرکززدایی هوشمندانه، و استفاده از همۀ منابع و ظرفیت ها، برای 
رسیدن به اهداف عالی نظام سلامت و چشم انداز مورد انتظار در 
استان  در راستای اجرای سیاستهای دولت مردمی  اقدام نمایید.
تندرستی و سربلندی شما رادر مسیرخدمت به مردم درنظام مقدس 
از درگاه   ، ایران و مردم شریف استان هرمزگان  جمهوری اسلامی 

خداوند متعال خواستارم.
گفتنی است در این ابلاغ موارد خواسته شده در قالب ۱۲بند به دکتر 

قاسمی ابلاغ گردید . 
بازدید رئیس مرکز مدیریت شبکه وزارت بهداشت از مرکز 

خدمات جامع سلامت کیش
دکتر محسن بارونی رئیس مرکز مدیریت شبکه وزارت بهداشت به 
همراه مهندس احمدی رئیس مرکز بهداشت از مرکز خدمات جامع 

سلامت بوعلی بازدید کردند. 
در این بازدید میدانی دکتر بارونی ضمن عرض خدا قوت به پرسنل 
بیماران،  به  رسانی  خدمت  روند  بررسی  به  بهداشت،  زحمتکش 
کمبودها و نواقص فیزیکی و نیروی انسانی در مرکز بهداشت  پرداخت 
و تاکید کرد با رایزنی و پیگیری در وزارت بهداشت انشالله در راستای 
ارتقای مرکز بهداشت کیش اقدام وتلاش میکنیم تا حد امکان موانع 
و مشکلات موجود مرتفع گردد.مهندس احمدی با حضور در بخش 
های مختلف مرکز، ضمن گزارش از عملکرد مرکز و روند خدمات 
رسانی  به مراجعین و بیان شاخص های بهداشتی افزود: با استعانت 
ازخداوند منان وتلاش های شبانه روزی کادر پرتوان مرکز بهداشت و 
با حمایت های  مسؤلین کیش ، استان هرمزگان و مسئولین  وزارت 
بهداشت، مشکلات و نواقص بهداشت کیش  مرتفع گردد و با توجه به 
شرایط ویژه جزیره  از لحاظ توریست همواره با تمام توان و امکانات 

درخدمت مردم شریف ایران اسلامی باشیم.
توسعه زیرساخت های بهداشت در کیش، اصلاح چارت مرکز، تبدیل 
،پیگیری  تجهیزات  رسانی  روز  به  نیاز،  مورد  استخدامی  ردیفهای 

مسائل معیشتی از دیگر موارد مطرح  شده در این بازدید بود.
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